
سیاستمداران  تخریب  با  نواصولگرایان 
هستند؟ چه  دنبال  به 
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نگاهی به پیشنهاد اخیر نمایندگان استان در دیدار با رئیس جمهور:

تقسیم خراسان رضوی 
ضــرورت دارد؟
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کفه سنگین امید به احیاء برجام
جلالخوشچهره

همچنان در بر همان پاشــنه می چرخد؛ اگر 
برجام احیا نشود، برجام احیا نشده است.

امروز و براســاس ضرب الاجل اعلام شــده از 
سوی »جوزف بورل« تهران و واشنگتن آخرین 
جمع بندی های خود را درباره متن پیشنهادی 
او ارائه می کنند، اما جنس کلام مقام های ایرانی 

و امریکایی نشان از ادامه وضع انجمادی کنونی دارد؛ مگر اتفاقی تازه در راه باشد.
روزهای اخیر لبریز از اخبار ضد و نقیض است؛ بعضی از آنها به خوش بینی ها در دستیابی 
نهایی به توافق رنگ می دهد، بعضی دیگر نشان از شروع دور تازه ای از تنش ها در روابط 
ایران و غرب دارد. از این رو نمی توان با قاطعیت هریک از نشانه ها را دلیل نزدیکی یا دوری 
مواضع تهران و واشنگتن بر سر چگونگی بازگشت به برجام تفسیر کرد. برخلاف اخبار و 
گمان زنی هایی که از فحوای کلام این و آن؛ به ویژه طیف های تند رو داخلی و خارجی در 
باره احتمال توافق استنباط می شود اما هنوز روشن نیست که تهران و واشنگتن تا کجا از 
مواضع حداکثری خود عقب نشسته و یا نسبت به آنها منعطف شده اند. آمریکائیان هم صدا 
با اروپائیان براین ادعایند که ایران به نقطه »گریز هسته ای« بیش از پیش نزدیک شده و 

باید به بازگشت از این نقطه تن دهد.
بازگشت یعنی قبول نظارت های پادمانی و کاســتن از اورانیوم غنی شده به مرز 3/67 
درصد مطابق با توافق هسته ای )برجام( سال 2015 از سوی تهران. این درحالی است که 
تهران در فرآیندی که از سال 2018 آغاز شد، در آوریل 2021 و در واکنش به بی عملی 
اروپا و به تبع آن جامعه جهانی برای شماتت واشنگتن در خروج از برجام، غنی سازی را از 
مرز 60 درصد عبور داد. در پایان ماه مه همان سال، ذخایر خود را به بیش از 34 کیلو گرم 
بالابرد. علاوه براین تهران اعلام کرد صدها سانتریفیوژ جدید از جمله نوع پیشرفته IR6 را 

برای سرعت بخشی به فعالیت های غنی سازی خود راه اندازی کرده است.
همه اقدام های تهران در بیرون شدن از تعهدات برجامی خود از دو ویژگی برخوردار است: 
نخست؛ اقدام گام به گام و در پاسخ به بی عملی اعضای گروه 1+4 برای بازگشت ایران به 
جامعه جهانی و رفع تحریم های تحمیل شده برآن. دوم؛ آمادگی هرلحظه برای بازگشت 
به تعهدات برجامی در صورت قبول شــروطی که برخــی از آنها را تهران خط قرمز خود 
اعلام کرده است. مهم تر اینکه تهران درباره چهار موضوع پافشاری کرده است: خروج سپاه 
پاسداران از فهرست تحریم ها و بیرون کردن آن از شمار آنهایی که واشنگتن به زعم خود 
تروریست می خواند. همچنین دریافت تضمین به ویژه از سوی دولت ایالات متحده در باره 
ماندگاری لغو تحریم ها و ایجاد اطمینان در شریکان تجاری خود برای ورود به اقتصاد ایران.

مورد دیگر،تعیین تکلیف برای حجم اورانیومی اســت که قرار اســت در توافق جدید، 
سرنوشت آن معلوم شود. در این حال تهران براین نظر است که توافق برسر نظارت های 
پادمانی، ساخت و کاری سیاسی مانند آنچه پیدا کند که در توافق سال 2015 صورت 
گرفت. این خواست شاید یکی از کلیدی ترین اختلافی باشد که اکنون میان تهران و دیگر 

مذاکره کنندگان برجامی در هفته های اخیر رخ نشان داده است.
برخی اخبار حکایت از یافتن راه میانه از سوی رئیس کمیسیون روابط خارجی اتحادیه 
اروپا درباره اختلاف بر سر موضوعات پادمانی دارد که به طور مستقیم به مسئولیت سازمان 
بین المللی انرژی اتمی )FATF( مربوط می شود. اما چنین معلوم است که این راه میانه 
برای تهران هنوز قابل قبول شناخته نشده است. در این حال، علیرغم خویشتن داری های 
دولت »جوبایدن« در کارزار جنگ روانی آغاز شــده در درون ایالات متحده علیه تهران، 
کاخ سفید نشانه ای دلگرم کننده و مستند از اراده محکم برای دستیابی به توافق با تهران 
از خود نشان نداد. به عبارت دیگر، چنین به نظر رسید که دولت بایدن رفته رفته در حال 
تسلیم شدن به فضای متشنجی است که اصولا مرگ برجام و به تبع آن تشدید تنش با 
تهران را تا نقطه جوش بر هر کار دیگر ترجیح می دهد. این وضع علاوه بر مواضعی بود که 

تندروهای ایرانی نیز با دراختیار داشتن تریبون هایشان بر هیمنه آن دمیدند.
اعلام جمع بندی های تهران و واشنگتن به متن پیشــنهادی و اصلاح شده »جوزف بورل« 
نمی تواند الزاما به معنای پایان یافتن اختلاف هایی باشد که برجام را از سال 2017 تاکنون 
منجمد کرده است؛ زیرا هنوز میزان سقف انعطاف  طرف ها برای قبول توافق ناشناخته است. اما 
اگر بزودی توافق به دست آید، باید پذیرفت که طرف ها با چشم پوشی از مواضع حداکثری در 
مسیر توافق عمل کرده اند. چنانچه فعلا توافقی درکار نباشد، باید همچنان به دیپلماسی امیدوار 
بود آن هم درحالی که همه طرف ها برای ادامه گفت وگوهای برجامی توافق داشته باشند. ادامه 
مداکرات برجامی این مفهوم را در خود دارد که هنوز درهای دیپلماسی باز است. خطر هنگامی 
است که دیپلماسی دست های خود را به عنوان تسلیم بالا ببرد. به هرحال این مهم را نباید از 
نظر دور داشت که هنگامی می توان برجام را احیا شده خواند که برجام احیا شده باشد. اکنون 

کفه نشانه های امیدبخش به ایجاد توافق سنگین تر از ادامه اختلاف هاست.

مذاکرات چگونه به ایستگاه پایانی می رسد؟
نورنیــوز - گروه سیاســی: در جلســه 
فوق العاده شــورای عالی امنیت ملی که 
روز گذشته دوشنبه 24 مردادماه برگزار 
شد، علی باقری کنی مذاکره کننده ارشد 
کشــورمان در گفتگوهای رفع تحریم ها 
گزارش مبسوطی از روند بررسی ایده های 
هماهنگ کننده اتحادیه اروپایی به اعضای 

جلسه ارائه کرد.
هرچند در اخبار اعلام شــده از جلســه 
دیروز شــورای عالی امنیت ملی اشاره ای 
به جزئیات گفتگوها و محتوای جمع بندی 
نظرات نشده، لیکن حسین امیرعبداللهیان 
وزیــر امور خارجه دیــروز اعلام کرد که 
نظرات ایــران حداکثر تا روز دوشــنبه) 
دیروز( به هماهنگ کننده اتحادیه اروپایی 

ارائه می شود.
جوزف بــورل هماهنگ کننــده اتحادیه 
اروپایــی در مذاکرات رفع تحریم ها نیمه 
شب دوشنبه اعلام کرد که پاسخ مکتوب 
ایــران را در مورد متن پیش نویس برجام 

دریافت کرده است.
از طرف دیگر ند پرایس سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا نیز روز دوشــنبه گفت: ما 

پاسخ خود را به پیشنهاد اروپا به صورت 
شفاف ارائه خواهیم داد و به محض اعلام 
تعهد ایران به توافق بازخواهیم گشــت او 
افزود آنچه در پرونده هسته ای ایران قابل 
مذاکره است تکمیل شده و ما موضع خود 
را که بــه اروپایی ها تحویل داده ایم فاش 

نمی کنیم.
در طول هفته جــاری مجموعه اخباری 
که از منابع داخلــی و خارجی در قالب 
گزارش هــای رســمی یــا تحلیل های 
سیاسی و رسانه ای منتشر شده حاکی از 
پیشرفت نسبی در مذاکرات است اگرچه 
دیدگاه های  زمان مشــخص شــدن  تا 
ایران کــه به طــور قطع بــا ایده های 
تطبیق  اروپایی  اتحادیه  هماهنگ کننده 

صددرصد ندارد نمی توان در مورد فرجام 
گفتگوهــا اظهارنظر قطعــی کرد لیکن 
خارج شدن مذاکرات از رکود قبلی حتما 
بایــد به عنوان رویکردی ســازنده مورد 

توجه قرار بگیرد.
 گزارش های رســیده بــه نور نیوز حاکی 
اســت که در ایده های طرح شده از سوی 
هماهنگ کننده اتحادیه اروپایی همچنان 
به برخی دغدغه های ایران که ذیل ســه 
محور اصلــی در مذاکرات دنبال شــده ، 
پاسخ شــفافی داده نشده و نظرات اعلام 
شده به اتحادیه اروپایی از سوی ایران نیز 
ناظر بر ضــرورت تامین مطالبات قانونی 

کشورمان است.
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 

در این خصوص در گفتگو با خبرنگاران 
اعلام کرد؛ اگر نظرات مــا در مورد این 
سه موضوع که منطقی نیز هست محقق 
شــود، آمادگی داریم وارد مرحله توافق 

شویم.
هماهنگ کننده  بــورل  جوزف  اظهارات 
اتحادیه اروپایی نیز پس از دریافت نظرات 
ایران تاییدکننده وجود اختلاف نظر میان 
ایده های ارائه شده و دیدگاه های جمهوری 
اسلامی ایران اســت او در این باره اظهار 
داشــت: خوشبختانه پاســخ ایران را هم 
بررسی کردیم ولی نمی توانم به جزییات 

آن اشاره کنم.
بورل افزود: آمریکا هم به صورت خصوصی 
نظرش را اعلام کرده، ما همچنان تلاش 

خواهیم کرد که نظرات را به هم نزدیک 
کنیم.

هرچند طــی روزهای اخیر و به ویژه پس 
از ارسال نظرات ایران به اتحادیه اروپایی 
گمانه زنی ها و اظهارات متعددی در مورد 
ماهیت پاســخ ایران و دیدگاه های ایالات 
متحــده در ایــن خصوص طرح شــده 
اما تا زمان اظهارنظر رســمی از ســوی 
طرف های حاضر در مذاکرات هیچ یک از 
اخبار وتحلیل های منتشر شده نمی تواند 
در  جــاری  واقعیت های  بازتاب دهنــده 
خصوص فرجــام مذاکرات رفع تحریم ها 

باشد.
آنچــه در مورد موضع ایــران می توان با 
قطعیت از آن ســخن گفت روز گذشته 
در اظهارات صریح حسین امیرعبداللهیان 
وزیر امــور خارجــه بر آن تاکید شــد: 
نمی توانیــم از خط قرمز خود عبور کنیم 
و نمی توانیم توافقی را امضا کنیم که بعد 
از مدتــی مثلا 40 روز پس از توافق روی 
زمیــن هیچ اتفاقی رخ ندهد. ما به دنبال 
توافقی هســتیم که مردم اثــر آن را در 

زندگی خود ببینند.

دیدگاه

در حاشیه

دلاوری : طی یک سال گذشته، نیروهای میانه رو منفعل شده اند
نواصولگرایان با تخریب سیاستمداران به دنبال چه هستند؟

نواصولگرایــان، نیروهایی غیر ارگانیک هســتند یعنی 
ارتباط ارگانیکی با تحولات و پویائی های واقعی جامعه 
ایران ندارنــد. آن ها بیرون از تحــولات و پویایی های 
اجتماعی و در اثر تشدید انسداد سیاسی از درون محافلی 

سربرآورده اند .
فروزان آصف نخعی: تاریخ درحال شــکل گیری پس از 
انتخابات 1400 ، تجربــه جدیدی فراروی ایرانیان قرار 
داده اســت. در گفت و گو با ابوالفضل دلاوری استادیار 
دانشکده علوم سیاسی دانشگاه علامه طباطبایی ، فضای 
سیاسی و اجتماعی کشور در یک سالگی دولت رئیسی 
، به بحث و بررسی گذاشته شده است . او ضمن هشدار 
درباره تضیف نقش استراتژیک نخبگان به ویژه نخبگان 
دانشــگاهی و مهاجرت آنان از کشور و تلاش تندروها 
بــرای »انقلاب از بالا« ، تاکید دارد : در این یک ســال 
امید به اصلاح رویکردها و روندها در میان نیروهائی که 
دل به چنین رویکردها و روندهائی بسته بودند کمرنگ 

تر شده است.
محورهای گفت و گو با دلاوری را بخوانید :

در جریــان انتخابــات هــای 13۹8 و 1400، اراده ای 
آشکار و به نسبت قبل جدی تر برای ایجاد یکپارچگی 
سیاسی خود را نشان داد. جناحی که در صدد یکپارچه 
ســازی قدرت برآمده اســت تا حدود زیادی از سرمایه 
های سیاسی و مدیریتی خالی شده و ظرفیت و توانائی 
چندانی برای طراحی و اجرای سیاســت های مناسب 

برای حل مسائل اجتماعی ندارد
حــوزه هــای داخلی مهمتریــن شــعارها و نویدهای 
دولتمردان جدید شامل حل مسائل سیاست خارجی و 
پرونده هسته ای بود. کاهش تورم به سطح نصف در ماه 
های اولیه و سپس یک رقمی کردن آن، کنترل گرانی، 
ایجاد یک میلیون شــغل و ساختن یک میلیون واحد 
مسکونی برای نیازمندان در سال اول، فقرزدائی سریع، 
کاهش فاصله طبقاتی، حل مشــکل طرح سلامت و .... 
محقق نشده بلکه اوضاع از قبل هم بدتر شده است. در 
مورد اشــتغال، تورم زدائی و فقرزدائی وضعیت حتی از 
این هم بدتر است. تورم بالای 50 درصد یک ساله اخیر 

در 25 سال گذشته بی نظیر بوده است.
در این یک ســال امید به اصلاح رویکردها و روندها در 
میــان نیروهائی که دل به چنین رویکردها و روندهائی 
بسته بودند کمرنگ تر شده و نیروهای میانه رو منفعل 

تر و بی انگیزه تر شده اند.
روند کاهشی بودجه بخش های علمی به عنوان بخش 
های استراتژیک توانمندســازی کشور که از چندسال 
پیش شروع شده بود همچنان ادامه دارد عملا به کاهش 
قریــب 20 درصدی کل حقوق و مزایای این دســته از 
اعضای هیأت علمی منجر شد. البته اثرات چالش های 
فعلی و نااطمینانی به آینده فقط محدود به دانشگاهیان 
نیست بلکه دیگر گروههای حرفهای هم که تا چندسال 
پیش بازار داخلی نسبتاً خوبی داشتند از جمله پزشکان، 
پرســتاران و اخیرا حتی کارآفرینان و استارت آپها نیز 
مشمول این وضعیت شده اند و ارقام نگران کنندهای از 

تمایل و اقدام آن ها به مهاجرت به گوش میرسد.
متاســفانه در دوره جدید ما با یک عقبگرد در سرمایه 
سیاسی و فکری الیت حاکم مواجهیم. البته برخی ممکن 
است استدلال کنند که این وضعیت پیچیده و متناقض 
در رویکردهــا و عملکــرد دولت جدید بــه یک گزینه 
اســتراتژیک مربوط است و آن تلاش برای دستیابی به 
یک موقعیت برتر بازگشت ناپدیر در سیاست هسته ای 
و تحکیم وضعیت امنیتی کشور یا حکومت ایران است. 
اگر چنین باشــد البته چنین گزینه و رویکرد و هدفی، 
خودش خالی از مخاطرات و ریسک های سنگین نیست.

طیفی از کارگزاران حکومت در راهی قدم نهاده اند، که 
به رغم مشکلات و تناقضات فزاینده آن، علاوه بر سرمایه 
ها و فرصت ها، هویت و موجودیت خود را هم طبق آن 
تعریف کرده اند و به این ترتیب ، به شــدت وابسته به 
مسیر شــده اند. وضعیت وابستگی به مسیر معمولا در 
ذهنیت ها و نظام های بسته رخ می دهد و هرچه انسداد 
سیاسی بیشتر باشــد ، امکان کمتری برای گسست از 

مسیرهای نامطلوب وجود دارد.
خصلت شدیداً ایدئولوژیک جریان های فکری، تروماهای 
سیاسی و آنتاگونیسم سیاسی انباشته شده در تاریخ و 

فرهنگ سیاســی معاصر، روی هم رفته ، بخش بزرگی 
از طبقات اســتراتژیک به ویژه نیروهای فکری را علیه 
وضع موجود بر می انگیخت بدون آن که به داشته ها و 

ملزومات بهینه سازی آن ها بیندیشند.
اصولا ، نیروهای سیاســی موســوم بــه نواصولگرایان، 
نیروهایی غیر ارگانیک هستند یعنی ارتباط ارگانیکی با 
تحولات و پویائی های واقعی جامعــه ایران ندارند. آن 
ها بیرون از تحولات و پویایــی های اجتماعی و در اثر 
تشــدید انسداد سیاسی از درون محافلی سربرآورده اند 
که بیشتر نقش تخریبچی علیه سیاستمداران و سیاست 
های قبلی را ایفا می کرده اند و اصولا دانش و تجربیات 
ایجابی نداشــته اند. البته در این موقعیت های سیاسی 
نباید از برآمدن برخی نیروهای فرصت طلب و بی مایه 

برای کسب موقعیت و مناصب بادآورده هم غافل بود.
اصولا این نیروها فاقد خلاقیت و ابتکار عمل هســتند. 
هنوز به لحاظ ذهنی در وادی نقش قبلی شان یعنی به 
هــم ریختن بازی دیگر نیروها قرار دارند. آنها گرچه در 
حال حاضر در موقعیت پوزیسیون قرار گرفته اند و باید 
با نگاه ایجابی عمل کنند و مســایل را حل کنند اما آن 
مشکلات شناختی و ناتوانی مدیریتی آن ها را به ساده 
سازی مســائل و گزینش راهها و شیوه ها و گفتارهای 

نامتناسب سوق می دهد.
از یــک منظر نظری خاص دولت فعلی را می توان یک 
»دولت اســتثناء در اســتثناء« و به عبارت دیگر یک 
»دولت منتزع« نامید. این دولت طبق تعریف مســتقل 
از زیربناســت و به عبارت دیگر استقلال بالائی نسبت 
به نیروهای مولد و روابــط اجتماعی تولید دارد. دولت 
استثنائی بر نیروهای اجتماعی و روابط تولید مسلط می 
شود و نقش پیشــگام و یا راهبر را در تأسیس وتوسعه 
مناســبات تولیدی جدید ایفا می کند )نظیر آنچه در 
فرانسه دوران بناپارت و یا آلمان دوران ویلهلم و هیتلر 

روی داد(.
شــاهد نوعی جنبش شبه انقلابی بودیم که رهبران آن 
به همان نســل های اولیه انقلاب تعلق داشتند اما بدنه 
اصلــی میان نیروهای جوان متعلق به نســل های بعد 

از انقلاب و جنگ که البته بــا بخش هایی از نهادهای 
قدرت و نهادهای فرهنگی حکومتی مرتبط بودند. این 
جنبش شــبه انقلابی ، بلا فاصله بعد از انتخاب دوباره 
روحانی در سال ۹6 آغاز شد. برانگیختن نارضایتی های 
اقتصادی و معیشتی درپاییر ۹6 که به ناآرامی های اوایل 
زمستان همان سال منجر شد ، گویای پروژه ای بود برای 
ســازماندهی یک انقلاب از بالا علیه دولت روحانی اما 
سازمان دهندگان آن بی خبر از درجات بالای پتانسیل 
نارضایتی نهفته اجتماعی بودند و به سرعت مهار پروژه 

از دستشان خارج شد.
در نتیجــه اجرای آن اســتراتژی، دولت فعلی حتی از 
حداقل های صوری نمایندگی و بازنمائی اجتماعی هم 
بی بهره ماند. این موضوع فقط به میزان مشــارکت در 
انتخابات 1400 و نســبت بسیار پایین آراء کسب شده 
رئیس دولت مربوط نیست )که طبق آمار رسمی حدود 
30 درصد از آراء واجدان شــرایط رای دهی بوده( بلکه 
مهمتر از آن به پایگاه اجتماعی این دولت مربوط است 
که عمدتا شــامل نیروهای اجتماعی-سیاسی مرتبط با 
ســازمانهای حکومتی به اضافه بخش کوچکی از اقشار 
میانی و پائینی غیر سیاسی جامعه میشود.این موضوع به 
معنای این است که این دولت اصولا در میان نیروهای 
اجتماعی و سیاسی استراتژیک، به ویژه نیروهای مرتبط 

با طبقات متوسط شهری پایگاه چندانی ندارد.
ظهور چنین دولتی محصول تعلیق سیاســت و تشدید 
روند جدائی بخش هایی از حکومت از محیط داخلی و 
بین المللی بود. به عبارت دیگر شکاف فزاینده منویات و 
تمایلات و اولویت های حکومت از ارزش ها و هنجارها 
و اولویت های مردم از یک سو و تشدید تعارضات میان 
حکومت ایران با بسیاری از بازیگران جهانی و منطقه ای 

از سوی دیگر به ظهور چنین دولتی منجر شد.
در اثر فرســایش مداوم لایه های سیاسی اطراف نظام 
هسته های سخت قدرت ، بیشتر در معرض چالش ها و 
مناقشات قرار خواهند گرفت و این احتمال افرایش یافته 
و این بار انشعابات و تعارضات و رویاروئی ها به درون این 

هسته ها و لایه ها کشیده شود.

تازماناظهارنظررسمیازسویطرفهایحاضردرمذاکراتهیچیکاز
اخباروتحلیلهایمنتشرشدهنمیتواندبازتابدهندهواقعیتهایجاری
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صدورحکم نماینده جنجالی مجلس : 2 سال حبس !
با رأی شعبه 67 دادگاه تجدیدنظر استان تهران، اردشیر مطهری، نماینده مردم گرمسار و 
آرادان در مجلس، گرداننده اصلی یک کانال تلگرامی با تعداد زیادی شاکی شناخته شد و 

با حکم قطعی دادگاه، به دو سال حبس تعزیری محکوم شد.
شــعبه 67 دادگاه تجدیدنظــر اســتان تهــران، رأی قطعی پرونده کانال موســوم به 
»حساب کشــی« را صادر کرد و طبق آن، اردشیر مطهری، نماینده گرمسار و آرادان در 

مجلس به همراه یک نفر دیگر، گرداننده اصلی این کانال تشخیص داده شده است.
پیش از دادگاه تجدیدنظر، شــعبه 1057 دادگاه کیفری دو مجتمع قضایی کارکنان دولت 
تهران در دادنامه صادره آورده بود: »نظر به شــرایط خــاص و زمان و فعالیت کانال که در 
راستای تشویش در اذهان طی انتشار کذب بوده است، ... در خصوص اتهامات متهمان مبنی 
بر مشارکت در نشر اکاذیب و توهین به نحوی که در مقدمه رأی آمده و گسترش و تشریح 
آن موجب اشــاعه فســاد و ناهنجاری اجتماعی و ایضاً اختلال در روابط اشخاص و اعتماد 
عمومی به حاکمیت می گردد، از منظر این دادگاه ضمن احراز دخالت و مشارکت متهمان 
مارالذکر در تحقق رفتارهای مجرمانه اعم از نشر اکاذیب و توهین با فرض تعداد بیش از چهار 
فقره، هر یک از متهمان فوق الذکر را از باب نشر اکاذیب به تحمل دو سال حبس تعزیری و 
جهت توهین به پرداخت 80 میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت جمهوری اسلامی ایران 
محکوم می نماید.دادگاه با توجه به تأسیسات حقوقی قضایی مندرج در قانون مجازات اسلامی 
با عنایت به فقدان سابقه کیفری متهمان و شرایط شغلی و اجتماعی متهمان و پیش بینی 
اصلاح آنان به استناد مواد 40، 46، 47، 48، 52 و 54 قانون مجازات اسلامی، اجرای 15 ماه 
از محکومیت حبس آقای اردشیر مطهری و 12 ماه از حبس آقای مهدی خالقی را به مدت 
ســه سال معلق می نماید تا در صورت عدم ارتکاب جرائم عمدی موجب حد، قصاص، دیه، 
تعزیر تا درجه هفت، محکومیت تعلیقی بلااثر گردد«. بنابراین، نماینده مردم گرمسار و آرادان 
در مجلس به اتهام مشارکت در نشر اکاذیب به تحمل دو سال حبس تعزیری و از بابت توهین 

به پرداخت 80 میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم شده است.
در دادنامه صادره در پرونده کانال حساب کشــی در دادگاه تجدیدنظر نیز آمده است: »... 
محرز گردیده، گرداننده اصلی کانال حساب کشــی و ادمین آن، آقای اردشــیر مطهری 
می باشــد؛ فلذا با رد تجدیدنظرخواهی تجدیدنظرخواهان مستند به بند الف ماده 455 
قانون فوق، چون آقایان اردشــیر مطهری و مهدی خالقی فاقد ســابقه محکومیت مؤثر 
کیفری هســتند، با رعایت بنــد ث ماده 38 و مــواد 40، 46، 50، 51، 52، 53 و 54 از 
قانون مجازات اسلامی مصوب 13۹2 قرار تعلیق باقیمانده مدت حبس مندرج در دادنامه 
تجدیدنظر خواسته را به مدت سه سال صادر و اعلام می نماید چنانچه تا پایان مدت تعلیق، 
مرتکب جرم عمدی موجب حد، قصاص، دیه یا تعزیر تا درجه هفت نشوند، محکومیت 
تعلیقی آنان لغو و بی اثر خواهد گردید. دادنامه، تجدیدنظر خواســته را با تعلیق اعمال 
شده تایید می نماید. این رأی طبق ماده 443 قانون آیین دادرسی کیفری مصوب 13۹2 
قطعی است«.یکی از آخرین موردهای هتاکی کانال حساب کشی، به خانواده سردار شهید 
سلیمانی بود که موجی از خشم شهروندان گرمساری را با خود به همراه داشت و آنها مقابل 
دادگســتری این شهرستان دست به تجمع اعتراضی زدند؛ اما اردشیر مطهری با صدور 
بیانیه ای در آن زمان، این اقدام کانال حساب کشــی را محکوم کرد و از نهادهای امنیتی 

و قضایی خواست تا با توهین کنندگان به خانواده سردار سلیمانی قاطعانه برخورد کنند!

مراسم رونمایی از کتاب خاطرات سال 1378 اکبر هاشمی 
رفسنجانی با عنوان »حضور و انصراف« برگزار شد.

به گزارش ایســنا، در این مراســم که در خانه موزه مرحوم 
هاشمی رفسنجانی برگزار شد، سردار حسین علایی، محسن 
هاشــمی رفسنجانی، فاطمه هاشمی رفســنجانی، اسحاق 
جهانگیری و رضا صالحی امیری، محمد عطریانفر و جمعی 

دیگر از شخصیت های سیاسی حضور داشتند.
در ابتدای این مراســم غلامعلی رجایی به بیان نکاتی درباره 

محتوای کتاب و شیوه تدوین آن پرداخت.
در ادامه این مراسم غلامحسین کرباسچی با اشاره به اینکه 

خاطرات هاشمی رفسنجانی دستور و سرمشقی برای زندگی 
است که به نوعی وصیتی از جانب آن مرحوم به شمار می رود 
که بسیار جزئی و ملموس، موضوعات مختلف و نحوه مواجهه 
با آن را نمایــان می کند، اظهار کرد: کتاب آقای هاشــمی 
رفســنجانی من را یاد نامه ای از امیرالمومنین به امام حسن 
مجتبی)ع( می اندازد که آن را بعد از جنگ صفین نوشــتند. 
این نامه از یک نســل به نســل دیگر است که می خواهد به 
نسل آینده سفارش هایی کند و پیش بینی هایی هم از آینده 
به دست می دهد. به نظرم کتاب های آقای هاشمی رفسنجانی 
هم می تواند قابلیت این را داشــته باشد که توصیه هایی به 

امروزی ها و نسل فردا باشد.
وی یادآور شد: این کتاب ها کمک می کند که ما با سیر زندگی 

مرحوم هاشمی رفسنجانی همراه شویم و آن را مرور کنیم.
کرباسچی ادامه داد: زمانی که در شهرداری بودم درباره مسائل 
فرهنگی با ایشان صحبت هایی داشتم و وقتی که آقای خاتمی 
اســتعفاء داد و آقای میرســلیم به جای ایشان به عنوان وزیر 
فرهنگ و ارشاد معرفی شد، به آقای هاشمی گفتم چطور شما 
از آقای خاتمی به آقای میرسلیم رسیدید؟ ایشان پاسخ داد به 
هرحال این موارد در آینده معلوم می شود، این ها تصور می کنند 

که در مسائل فرهنگی می توان به زور کار را پیش برد.

مراسمرونمایی
ازکتابخاطرات
سال۷۸
هاشمیرفسنجانی
برگزارشد
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اعلام سرانه مصرف نان هر ایرانی در روز
مشــاور وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان 
اینکه روزانه حدود 82 میلیارد تومان خرید 
نان توســط مردم انجام می شــود، گفت: 
به این ترتیب به طور متوســط حدود هزار 
تومان مبلغ ســرانه خرید نان هر ایرانی در 

روز است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از شــبکه اخبار اقتصادی و دارایی )شادا(، 
محمد جلال درباره عملکرد اجرای فاز اول 
طرح هوشــمند سازی یارانه نان و جزئیات 

ورود به فاز دوم این طرح توضیحاتی داد.
وی با اشــاره به گذشت بیش از ۹0 روز از 
شروع اجرای طرح هوشمندسازی یارانه آرد 
و نان تأکید کرد: بیش از 70 میلیون کارت 
بانکی یکتا در ایــن ۹0 روز خرید نان را از 
بستر کارتخوان های هوشمند انجام داده اند 
و روزانه حدود 82 میلیارد تومان خرید نان 
توسط مردم انجام می شــود؛ یعنی به طور 
متوســط حدود 1000 تومان مبلغ سرانه 

خرید نان هر ایرانی در روز است.
مشــاور خاندوزی اضافه کــرد: این عدد را 
برای نخستین بار ســامانه هوشمند یارانه 
نان نشان داده است و براساس اطلاعات این 
سامانه تعداد تراکنش های مربوط به نان به 
بیش از 8.5 میلیون تراکنش روزانه رسیده 
اســت و در مجموع تاکنــون بیش از 4.5 
میلیون قرص نان با حجم آرد مصرفی بیش 
از 670 هزار تن در سامانه ثبت شده است.

جلال دربــاره تغییری که بــر مبنای این 
آمار ایجاد شــده هم توضیح داد: بر مبنای 
اطلاعات کارتخوان های ســابقی که بعد از 
شــیوع کرونا در نانوایی های کشور فراگیر 
شــد، قبل از شــروع طرح 4 هزار و 200 
میلیــارد تومان در مــاه را بابت فروش نان 
نشــان می داد که این داده هــا دقت کافی 
را نداشــت و بعضا آلودگی تراکنش وجود 
داشت که امروز با پالایش تراکنش به عدد 
فروش ماهانه 2 هزار و 400 میلیارد تومان 

در سراسر رسیده ایم.
مشــاور وزیر اقتصاد درباره علت کاهش در 
عدد فروش نــان را انجام پالایش تراکنش 

عنوان کــرد و افزود: ممکن اســت از این 
کارتخوان پیش از اجرای این طرح استفاده 
های دیگری هم می شــد کــه این موارد 

پالایش شد.
وی با اشــاره به افزایش حجم تراکنش ها 
در اســتان های مختلف بعد از اجرای طرح 
هوشمندســازی یارانــه نان، اعــلام کرد: 
تا پیــش از اجرای طرح تعــداد تراکنش 
نانوایی های ما 6.8 میلیون تراکنش در روز 
بود که امــروز 8.5 میلیون تراکنش در روز 
را داریم که به معنای افزایش 20 درصدی 
خرید الکترونیکی مردم است. تا زمانی که 
زیرساخت کافی به لحاظ فنی و داده ای با 
دقت قابل قبول در اختیار نداشــته باشیم، 
اعمال هر گونه سیاست ممکن است منجر 
به آسیب به نانوا و مردم شود لذا این داده ها 
کمک می کند تا سیاست گذاری دقیقی در 

فاز دوم داشته باشیم. 

مشاور وزیر اقتصاد درباره علت عدم تجهیز 
برخی نانوایی ها در استان تهران به دستگاه 
کارتخوان هوشمند گفت: بخشی از تجهیز 
نانوایــی ها از حوزه اختیار ما خارج اســت 
چــرا که با مصوبه مجلس، نانوایی ها باید از 
پنج مؤلفه داده ای برخوردار باشند تا امکان 
نصب کارتخوان فراهم باشد و نانوایی هایی 
که هنوز مجهز به دستگاه نشده اند ممکن 
اســت در یک یا چند مورد از این داده ها 
نقص داشته باشــند وگرنه کمبودی برای 

تجهیز سخت افزاری نداریم.
جلال همچنین درباره مجتمع های نانوایی و 
لزوم تجهیز آنها به چند دستگاه کارتخوان 
اظهار کرد: سیاســت ابلاغی ما این بود که 
برای مجتمع ها بیش از یک کارتخوان داده 
شود که این موضوع در دستور کار قرار دارد 
تا ســریع تر انجام شود. برآورد ما این است 
که 72 هزار نانوایی کشــور تجهیز شده اند 

و 2500 نانوایی به دلیل نقص یکی از پنج 
مؤلفه اطلاعاتی هنــوز به کارتخوان مجهز 

نشده اند. 
مشــاور وزیــر اقتصــاد درباره لــزوم حل 
ایرادهای طرح در فاز نخســت در اســتان 
پایلوت یعنی استان زنجان و همچنین عدم 
تجهیز 1500 نانوایی در استان تهران یادآور 
شد: در اســتان زنجان تجهیز نانوایی ها به 
بیش از 100 درصد رسیده است اما استان 
تهران جزو اســتان های انتهایی شمولیت 
طرح بوده که البته در شهر تهران فراگیری 
تجهیز نانوایی ها به کارتخوان بالا است اما 
در مجموع استان تهران 1500 نانوایی باقی 

مانده است.
وی همچنیــن اعلام کرد: فــاز دوم طرح 
هوشمندسازی یارانه نان نیز ابتدا در چند 
اســتان به صورت پایلوت انجام می شود و 
بعد از حل ایرادها و شناســایی شــرایط و 

آمادگی سایر استان ها به صورت سراسری 
اجرا خواهد شد. 

جلال هدف اول طرح هوشمندسازی یارانه 
نــان را جلوگیری از انحــراف در مصارف 
یارانه آرد و نان عنوان کرد و گفت: تحلیل 
داده هایی که از سامانه هوشمند یارانه آرد 
و نان به دســت می آید، بسیاری از موارد 
و مشــکلات دیگر را قابل شناسایی خواهد 

کرد.
وی همچنین درباره تخلفات انجام شــده 
از ســوی نانوایان اعلام کــرد: اگر تخلفات 
در زمینــه جابجایی دســتگاه باشــد که 
بلافاصله قابل تشخیص است اما در موضوع 
تراکنش های ســاختگی کمتر از 3 درصد 
برای دریافت کمک هزینه بیشتر در ۹0 روز 
گذشته انجام شده بود که در ابتدا مقداری 
تسامح می کنیم اما به هر حال تخلفات قابل 
رصد و تحلیل است. دو اتفاق در مرحله دوم 
رقم می خورد؛ اول ترمیم جبران 15 درصد 
از هزینه های نانوایی هاســت که در فاز اول 
اجرا می شــود و در فاز دوم جبران افزایش 
هزینه نانوایان که شــامل اجاره و دستمزد 
اســت و در استان های مختلف نیز متفاوت 

است، واقعی ترخواهد شد.
وی اضافه کرد: اتفاق دیگر این اســت که 
تخصیص آرد یارانــه ای بر مبنای عملکرد 
انجام می شــود و امکان تولید بیشتر برای 
نانوایانی که عملکرد بهتری داشــته باشند 
وجود خواهد داشــت که در این زمینه بر 
مبنــای رتبه بندی نانوایی هــای که هم بر 
اساس نظر مردم و هم بازرسی هایی که در 
حال انجام است، عمل می شود و این امتیاز 
بر ضریــب آرد یارانه ای و کمک هزینه ای 
که دولت به آنها پرداخت می کند اثر خواهد 

داشت.
مشاور وزیر اقتصاد تاکید کرد: هیچ تغییری 
در قیمــت نان و برای مردم در زمینه اجرای 
طرح هوشمندســازی یارانه نــان نخواهیم 
داشــت. ســهمیه آرد گره خورده به مجوز 
نانوایی از بین می رود و اختصاص سهمیه بر 

مبنای بر عملکرد جایگزین آن می شود. 

ارزانی مرغ در راه است؟
مشــاور اتحادیه مرغداران گوشــتی گفت: با 
افزایش هزینه های تولید، نرخ کنونی هر کیلو 
مرغ زنده با نرخ تمام شده اختلاف معناداری 

دارد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از باشــگاه خبرنــگارلان جوان، بــا توجه به 
هزینه های بالای تولید، حداقل نرخ تمام شده 

هر کیلو مرغ زنده بالای 4۹ هزار تومان است که بواسطه نبود کشش بازار، مرغداران 
در فروش هر کیلو مرغ 15 هزار تومان زیان می کنند.

به گفته او، در شرایط کنونی که عرضه بیش از تقاضاست، دولت با قیمت های حمایتی 
باید اقدام به جمع آوری مرغ مازاد، تسهیل صادرات و پرداخت مشوق صادراتی جهت 

پایداری تولید کند.
کمالی سروستانی می گوید: گرچه در تیرماه برآوردها حاکی از آن بود که جوجه ریزی 
به حدود 106 تا 107 میلیون قطعه برســد، اما این میزان محقق نشد که با این وجود 

پیش بینی می شود جوجه ریزی مرداد به 81 تا 82 میلیون قطعه برسد.
مشــاور اتحادیه مرغداران گوشتی گفت: طبق روال همه ساله در شهریور تقاضا برای 
خرید مرغ بواسطه تخصیص بخشی از درآمدهای خانوار به بازگشایی مدارس کاهش 

می یابد که این موضوع می تواند اثر منفی در بازار داشته باشد.
بررسی های میدانی نشان می دهد که نرخ کنونی هر کیلو مرغ50 تا 55 هزار تومان، ران  
مرغ 48 تا 53 هزار تومان، سینه 100 تا 110 هزار تومان و فیله مرغ 120 تا 130 هزار 

تومان است که همچنان مرغ کمتر از نرخ مصوب در بازار عرضه می شود.
بسیاری از کارشناسان صنعت مرغداری براین باورند که با اصلاح نظام یارانه و نزدیک 
شــدن نرخ نهاده دامی به بازار آزاد، قیمت گذاری دستوری معنایی ندارد و تنها دولت 
در راستای حمایت از مرغداران  نرخ خرید حمایتی باید اعلام کند که به رغم توافق نرخ 
4۹ هزار تومان به ازای خرید هر کیلو مرغ از مرغدار، اما تاکنون پشتیبانی امور دام با 

این  نرخ خرید نکرده است

پس از 10 سال مقررات ارزی اصلاح شد
بانک مرکزی اعلام کرد که مجموعه مقررات 
ارزی منطبق بــا تغییــرات فرآیند تجارت 
خارجــی در هفت بخش، پس از 10 ســال، 
بازنگری، اصلاح و تکمیل شد و برروی پایگاه 
اطلاع رسانی بانک مرکزی در دسترس عموم 

قرار گرفت.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
بانک مرکزی، با توجه به تغییرات گسترده در 

فرآینــد تجارت خارجی طی ســال های اخیر و با هدف ایجــاد تقارن اطلاعاتی بین 
ذی نفعان بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی، فعالان و کارشناسان اقتصادی، وکلا 
و کارشناســان رسمی دادگستری، مجموعه مقررات ارزی در قالب هفت بخش تحت 
عناویــن »واردات کالا و خدمت«، »حمل و نقل، بیمه و بازرســی کالاهای وارداتی«، 
»خدمات ارزی و سایر مبادلات ارزی بین المللی«، »تسهیلات ارزی و ضمانت نامه های 
ارزی«، »دستورالعمل تأمین مابه التفاوت ریالی نرخ ارز پرداخت های تعهدات ارزی«، 
»عملیات ارزی شــعب و واحدهــای بانک های مناطــق آزاد تجاری  -صنعتی و ویژه 
اقتصادی و شــعب و واحدهای بانک های ایرانی خارج از کشور« و »نحوه رسیدگی به 
تعهدات ارزی ناشــی از واردات کالا و خدمت« پس از اخذ نظرات ارزشمند بانک ها و 
صاحب نظران اقتصادی و طی جلسات متعدد بازنگری، اصلاح و تکمیل و طی بخشنامه 
شــماره 117132 /01 تاریخ 10 /5 /1401 به منظور اجرا به شــبکه بانکی کشور ابلاغ 

شده است.
گفتنی اســت، مجموعه یادشده پس از قریب 10 ســال با هدف فراهم کردن امکان 
دسترســی و ســهولت در بهره مندی، در قالب بخش های مزبور برای کلیه ذی نفعان 
دستگاه ها، فعالان اقتصادی، نهادهای نظارتی و قضایی، در قسمت »مقررات ارزی« در 
پایگاه اطلاع رسانی این بانک به نشانی »www.cbi.ir« در دسترس عموم قرارگرفته 

است.

محاسبه قیمت پایه سیمان با فرمول جدید 
بــورس کالا در نامــه ای به شــرکت های 
کارگزاری از ابلاغ نحوه محاســبه قیمت پایه 

سیمان خبر داد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایلنا، در نامه احمــد رحیمی، مدیر عملیات 
عرضه بورس کالای ایران آمده اســت: از روز 
یکشنبه 30 مرداد 1401 قیمت پایه سیمان 

با توجه به ابلاغیه مذکور لحاظ می شود.
در صورت عدم معامله، قیمت پایه محاســبه شــده 5 درصــد کاهش خواهد یافت. 
همچنین اگر مقدار معامله شده کمتر از 50 درصد باشد، قیمت پایه محاسبه شده 3 

درصد کاهش خواهد یافت.
در بند 3 این نامه اشاره شده است: حداکثر قیمت اعلامی برابر با میانگین موزون کشف 

شده در 4 هفته قبل به علاوه 5 درصد خواهد بود.
در نامه مذکور همچنین آمده اســت: افزایش در قیمت پایه برای هر نماد معاملاتی 

حداکثر 10 درصد بالاتر از قیمت پایه قبلی لحاظ می شود.
تالار ســیمان بورس کالای ایران روز یکشنبه 23 مرداد میزبان دادوستد 658 هزار و 

532 تن سیمان بود.

شوک برجام به بازار خودرو
از چند روز گذشــته که بازار وارد فاز ریزشی 
شده بود، کاهش قیمت ها دیروز هم ادامه پیدا 

کرد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرآنلاین، به این ترتیب، طی 48 ســاعت 
گذشته شاهد این بودیم که فقط تارا اتوماتیک 
مدل 1401 نزدیک به 2 میلیون تومان ارزان 

شود و به قیمت 588 میلیون تومان برسد.
رصد بازار خودرو نشــان دهنده آن است که دیروز سمند LX در بازار 305 میلیون 
تومان قیمت خورد و 2 میلیون تغییر قیمت داشــت. سمند LX با موتور EF7 هم 
در بازار 348 میلیون تومان در بازار دســت به دست شد و سه میلیون افت قیمت را 

ثبت کرد.
گزارش ها نشان می دهد که هر دستگاه پراید 111 مدل ۹۹ صفر کیلومتر در بازار 
202 میلیــون تومان، پراید 131 حدود 183 میلیون تومان، کوئیک دنده ای 201 
میلیون تومــان، کوئیک آر )دو رنگ( 208 میلیون تومان، کوئیک دنده اتوماتیک 
310 میلیون تومان، ســاینا 203 میلیون تومان و ســاینا اس 216 میلیون تومان 

قیمت دارد.
همچنین هر دســتگاه پــژو 206 تیپ دو به قیمت 300 میلیــون تومان، پژو پارس 
معمولی 312 میلیون تومان و پژو 207 دنده ای ســقف شیشه ای 404 میلیون تومان 

به فروش می رود.
در حال حاضر فعــالان بازار خودرو در انتطار اعلام نتایج مذاکرات هســتند؛ اگرچه 
سخنگوی وزارت امور خارجه دیروز در نشست خبری اعلام کرد: پیشرفت های جدی 

در مذاکرات وین را شاهد بودیم و بخشی از انتظارات ما در مذاکرات تامین شد.

خبر

مارپیچ قیمت- دستمزد
اولین قشری که بهای افزایش حقوق کارمندان را پرداخت می کنند، کارگران هستند

ماه های  در  قبل  دولت  / امیرقدرتی
پایانی فعالیت خود، اقــدام به افزایش 
حقوق برخی کارمندان و همسان سازی 
حقوق بازنشسته های لشگری و کشوری 
کرد که یکــی از مهمترین تبعات این 
افزایش کسری بودجه 400هزار  اقدام، 
میلیارد تومانی بود. هرچند این کسری 
بودجــه مانند بســیاری از ســال های 
گذشــته با استقراض از بانک مرکزی تا 
حدود حل شد، اما به عقیده کارشناسان 
همواره این شیوه تامین منابع مالی رشد 
نقدینگی و بالتبع رشد فزاینده تورم را 

در پی دارد. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« اکنون نیز 
سخنگوی دولت سیزدهم درباره موضوع 
افزایش حقوق کارمندان و بازنشســتگان 
لشکری و کشــوری گفت: سازمان اداری 
و استخدامی کشور در این باره پیشنهادی 
داده است که پیش بینی می کنم تا یک ماه 

آینده انجام شود.
علی بهادری جهرمی در نشســت خبری 
اظهار داشت: سازمان اداری و استخدامی 
افزایش حقوق  کشور، پیشنهادی درباره 
کارمنــدان و بازنشســتگان لشــکری و 
کشــوری داده است که باید مراحل خود 
را بگذراند؛ پیش بینی می کنم تا یک ماه 
آینده، شاهد نهایی شدن این طرح باشیم.

یک تئوری اثرگذار در اقتصاد کلان
پیشنهادات افزایش حقوق فعلی، شبیه به 
تجربه اوخر دهه های 1۹60 و 70 اســت. 

زمانی که روســای اتحادیه های کارگری 
درباره افزایش حقوق هــای بالاتر از تورم 
برای اعضای خــود مذاکره می کردند. اما 
اتفاقــی که در آن دوران افتاد این بود که 

مارپیچ حقوق و دستمزد به راه افتاد.
از  یکــی  قیمت-دســتمزد،  مارپیــچ 
تئوری های اقتصاد کلان اســت، که بیان 
کننده رابطه، علت و معلول دســتمزد و 
ســطح عمومی قیمت ها یا تورم اســت. 
مارپیچ قیمت-دســتمزد حاکــی از این 
حقیقت اســت که در پی افزایش حقوق 
کارمندان، مبلغ مانده قابل هزینه آنها را 
افزایش داده و در نتیجه تقاضای اجناس 
افزایش می یابد. در پی افزایش تقاضا نیز 
طبیعتا قیمت اجناس افزایش یافته و در 
نتیجه شاهد تورم در جامعه خواهیم بود. 
از طرفــی افزایش حقــوق باعث افزایش 
هزینه های تولیدی بوده و شرکت ها ناچار 
خواهند بود، تا قیمــت اجناس تولیدی 

خود را افزایش دهند.
نخستین قربانیان افزایش حقوق

به عقیده کارشناسان در اقتصادی کشور 
ما اتخاذ سیاســت های مبنی بر افزایش 
قابــل توجه حقوق و دســتمزد با هدف 
بهبود وضعیت معیشتی قشری از جامعه، 
راهکاری شکست خورده خواهد بود، زیرا 
روند صعودی حجم نقدینگی و رشد پایه 
پولی، به افزایش نرخ تورم و کاهش قدرت 

خرید مردم منجر خواهد شد.
در موضوع فعلی از آنجایی که تنها افزایش 

حقوق کارمندان و بازنشسته های لشگری 
و کشوری مطرح شده کارگران در دسته 
مارپیج  محرک های  قربانیان  نخســتین 
دستمزد قیمت فعلی قرار می گیرند؛ چرا 
که بدون اینکه شــامل افزایش دستمزد 
شــوند؛ تورم حاکی از ایــن  لوپ به آنان 

آسیب می زند.
لزوم تعدیل سیاست های کلان اقتصادی

چند ســال اخیــر را می تــوان یکی از 
دوران های لجام گسیختگی نرخ تورم در 

سال های بعد از انقلاب تلقی کرد. در این 
میان اقتصاددانان معتقدند پاسخ صحیح 
به اقتصادی که خیلی داغ یا خیلی سرد 
است تعدیل سیاست های کلان اقتصادی 
اســت نه مداخله در تعیین دســتمزد و 

قیمت ها!
افزایش انتظارات تورمی

در واقع افزایش حقوق و دستمزد از آنجا 
بر شاخص تورم اثرگذار است که علاوه بر 
افزایش انتظارات تورمی که به همراه دارد، 
با تزریق نقدینگی به اقتصاد، در نهایت به 

رشد پایه پولی و تورم ختم می شود.
در این میان بهترین راهکار کاهش تورم 
و بهبود رشد اقتصادی قدرت خرید مردم 
اســت چراکه این روش بهتر از آن است 
که 20 درصد حقوق بخش دست چینی 
از جامعــه را بالا برده و 30 درصد بر تورم 

کشور بیفزایند.
به عبارتی بهترین حمایت افزایش قدرت 
خرید اســت چراکه هرگونه سیاستی که 
تورم را اضافه می کند، عملا یعنی از بین 
بردن همان مازاد حقوقــی که پرداخت 

می شود.
تکلیف مابقی مردم چیست؟

در این پیش از این نیز بارها کارشناسان 
اقتصــادی به افزایــش حقوق های بدون 
کارشناسی واکنش نشان داده اند. به طور 
نمونه یک کارشناس اقتصادی گفته بود: 
افزایش درآمد، ضرورت معیشت است. آن 
هم در شــرایطی که هر ماه با نرخ تورمی 

بالاتر نسبت به ماه قبل روبرو هستیم. اما 
موضوع قابل تأمل آن اســت که آیا این 
افزایش دســتمزد شامل حال همه مردم 
می شود یا فقط حقوق بگیران دولتی؟ در 
پاسخ باید گفت قطعاً همه مردم افزایش 
درآمد نخواهند داشت بلکه عده ای هم با 
کاهش درآمد و حتی با ورشکستگی روبرو 

می شوند.
به گفته رضا شــایان، با بالا رفتن حقوق 
کارمندان آنچــه به وجــود خواهد آمد 
گران تر شــدن کالاها اســت که شاید تا 
حدودی همین کارمندانــی که افزایش 
حقوق دارند از پــس این مخارج برآیند. 
بنابراین تکلیف مابقــی مردم از کارگران 
تا فعالان صنفی و... چه می شود؟ آن ها با 
این گرانی هایی که بخشی از آن ناشی از 

افزایش حقوق هاست چه کنند؟
این کارشناس خاطرنشــان کرد: بر این 
اســاس ضرورت دارد به جــای افزایش 
دستمزدها و حقوق بخشی از اقشار جامعه 
راهکاری اندیشیده شود که کالاهای مورد 
نیاز با قیمت مناسب به دست همه مردم 

برسد.
شایان توضیح داد: زیرا این چنین از خلق 
نقدینگی برای افزایش حقوق ها و از ورود 
این نقدینگی به بازارها ممانعت می شود و 
در نتیجه تورم کنترل می شود. ضمن آنکه 
با قیمت گذاری مناسب کالاها تمام اقشار 
جامعه امکان دسترسی به اجناس با نرخ 

مناسب را خواهند داشت.

 از آنجایی که تنها 
افزایش حقوق کارمندان 
و بازنشسته های لشگری 
و کشوری مطرح شده 
کارگران در دسته 
نخستین قربانیان 
محرک های مارپیج 
دستمزد قیمت فعلی قرار 
می گیرند؛ چرا که بدون 
اینکه شامل افزایش 
دستمزد شوند؛ تورم 
حاکی از این  لوپ به 
آنان آسیب می زند
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پابند را به مجرمین مخل امنیت جامعه و 
افکار عمومی بسط نمی دهیم

رئیس ســازمان زندان ها گفت: زندان یعنی 
محدود کــردن اما لزوما نیازی نیســت که 
فرآینــد حبس در زندان محقق شــود بلکه 
می تــوان ایــن محدودیت را با اســتفاده از 
ســامانه ها و پابندهای الکترونیک بر مددجو 

اعمال کرد.
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی سازمان 

زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشــور، مراسم معارفه »مدیرکل قضایی، اجرای 
احکام و امور مجلس« سازمان زندان ها صبح امروز، سه شنبه با حضور دکتر غلامعلی 

محمدی در محل این سازمان برگزار شد.
 محمدی در این مراسم با اشاره به اهمیت حوزه قضایی در دوران تحول و تعالی قضایی 
گفت: بنابر ادعای ناظرین، سازمان زندان ها در مسیر تحول و تعالی حرکت می کند پس 

لازم است با برنامه ریزی و اقدامات، این حرکت را به صعود برسانیم.
رئیس سازمان زندان ها بیان کرد؛ کاهش جمعیت کیفری زندان ها برای ما امری مهم 
اســت و آن را جدی خواهیم گرفت. باید با اسناد بالادستی سراغ توسعه قوانین حوزه 
کاهــش جمعیت کیفری زندان ها رفت. پس از چندماه از آغاز دوره جدید مدیریت بر 
زندان ها، از رقم حدود 4 هزار پابند قبلی، امروز توانســته ایم 11 هزار زندانی را تحت 

این سامانه قرار دهیم.
محمدی اضافه کــرد: حدود 12 هزار پابند آماده نیز در اختیــار داریم و با مذاکرات 
صورت گرفته در کمتر از ســه ماه دیگر این رقم به مرز 25 هزار پابند خواهد رســید. 
بنابراین بزودی می توانیم 35 هزار زندانی واجدشــرایط را تحت پوشش بهره مندی از 

پابند الکترونیک قرار دهیم.
رئیس ســازمان زندان ها بر تأثیرات ســوء حبس درقبال برخی زندانیان اشاره داشت 
و گفت: حبس از زندانی گرفته تا خانواده و البته بودجه کشــور، هزینه زیادی را وارد 
می کند. بنابراین باید درخصوص زندانیان واجد شــرایط و رفع احتیاجات زندانبانی از 

تکنولوژی ازجمله این سامانه ها، بهره کافی را ببریم.

۹هزار کلاس بهره برداری می شود
مدیــرکل حوزه ریاســت و روابــط عمومی 
ســازمان نوسازی، توســعه و تجهیز مدارس 
کشــور گفت: ۹هزار کلاس درس همزمان با 
هفته دولت)دوم تا هشتم شهریورماه( در نقاط 

مختلف کشور بهره برداری می شود.
به گزارش ایرنا، »میثم حاجی پور« روز ســه 
شــنبه در آیین تکریم و معارفــه مدیرکل 

نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس استان مرکزی افزود: 100 هزار میلیارد ریال اعتبار 
برای بهره برداری از این کلاس ها هزینه شده و 270 هزار دانش آموز از این کلاس ها 

بهره مند می شوند.
وی با یادآوری اتمام سفرهای دوره نخست ریاست جمهوری ادامه داد: در این دوره از 
سفرهای رییس جمهوری 275 هزار میلیارد ریال مصوبه برای سازمان نوسازی، توسعه 

و تجهیز مدارس کشور به همراه داشته  است.
مدیرکل حوزه ریاست و روابط عمومی سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور 
خاطرنشــان کرد: 135 هزار میلیارد ریال منابع مالی امسال به این سازمان اختصاص 

یافته که خیران نیز در اختصاص این اعتبارات نقش پررنگی داشته اند.

یادداشت

خبر

نسل انسان مجازی می شود

متاورس و خانواده، فرصت یا تهدید؟
زمانی دید و بازدیدها، تعاملات و دوستی 
ها در خانواده هــای ایرانی زبانزد بود به 
گونه ای که حتی بچه ها برای آخر هفته ها 
روزشــماری می کردند، رفتــن به خانه 
پدربزرگ و مادربــزرگ ها و بزرگترهای 
فامیــل، قرارهای هفتگی و شــام و ناهار 
هــای ســاده و دور از تجمــلات، همه و 
همه جذابیت های خودش را داشــت تا 
اینکه  از یک دهه گذشته همه چیز تغییر 
کرد .پای سوشــال مدیا در سبک زندگی 
و خانواده های ما باز شــد و همه چیز از 
جمله تعاملات ســاده و روزمره گرفته تا 
خرید، معاملات و ارتباطات را دستخوش 

تغییراتی عمیق کرد.
تعاملات و مناسبات خانوادگی نیز رنگ و 
بوی دیگری گرفته است، این روزها کمتر 
آن دورهمی های آخر هفته ها تکرار می 
شود، همه درگیر زندگی و کار هستند و 
نهایت با یک ارتباط تصویری، دلتنگی و 
خســتگی های خود را در فضای مجازی 
به در می کنند.خریدها هم آنلاین شده، 
جنس مــورد نظرت را مــی بینی و می 
پســندی و پولش را آنلاین پرداخت می 
کنی و در نهایت جنس مورد نظر به درب 

منزلت می آید.  
دنیای امروز، جهان ســه بعدی یا همان 
»متاورس« اســت، دنیایی که سراســر 
اینترنــت و فضای مجازی،  همه امکانات 
و دسترسی ها مجازی شده است، آدم ها 
هم مجازی هستند. عده ای بر این باورند 
که فضای مجازی همه دسترســی ها را 
راحت کرده اســت، امکانات به راحتی در 
دسترس قرار می گیرد، هزینه ها کاهش 
یافتــه و وقت و انرژی انســان ها نیز به 
هدر نمــی رود در عین حال عده ای نیز 
معتقدند که این فضا، دوستی ها را کاهش 
داده، تعاملات ضعیف تر شده و فضا برای 
جرائم اینترنتی تسهیل شده و آسیب های 
ناشی از آن گریبان کودکان و نوجوانان را 

گرفته است.
از هم دور شده ایم

ناصر مردی میانســال اســت و به گفته 
خودش از فضای مجازی سردر نمی آورد 
امــا فرزندان و نوه اش مدام سرشــان در 
گوشی اســت و او از این وضعیت خسته 
شده اســت، می گوید: 2 پسر و 2 دختر 
دارم، یکی از پســرانم ازدواج کرده و یک 
پسر 12 ساله دارد، نوه ام مدام سرش در 
گوشی اســت و هر وقت از او می پرسم 
چه کاری انجام می دهی یا چرا در جمع 
نمی آیی؟ می گوید در مرحله حســاس 

بازی اش اســت، فرزندان دیگــرم یا در 
خانه نیستند یا وقتی در خانه هستند نیز 
مشغول گوشــی های خودشان هستند. 
جوان ها کار خودشــان را می کنند و در 
دنیای خودشــان غرق هستند، اعتراض 
هم که می کنید، جواب سربالا می دهند. 
احســاس می کنم خیلی از یکدیگر دور 

شده ایم.
به متاورس نگاه آینده نگری داشته باشیم

در جهان متاورس تقابل بین نســل های 
جدید و قدیم وجود دارد .با همه این حرف 
ها نظرات متفاوتی نیز بین کارشناســان 
علوم اجتماعی و روانشناسی مطرح است 
اما در عین حال همه متفق القول هستند 
که باید بــا تکنولوژی روز حرکت کرده و 

تهدیدها را به فرصت تبدیل کنیم.
ســرهنگ »سید مهدی موسوی راد« که 
دارای مدرک دکتری تخصصی روانشناسی 
و مدیرکل مشــاوره و مددکاری معاونت 
فرهنگــی اجتماعی فرماندهــی نیروی 
انتظامی است در این زمینه در گفت و گو 
با خبرنگار ایرنا زندگی می گوید: »سوال 
های بســیاری در مورد متاورس مطرح 
است، متاورس همه حواس پنجگانه انسان 
را تحــت تاثیر قــرار داده و در عین حال 
تمــام نیازهای مرتبط بــه این حواس را 
تامین می کند براین اساس دیگر نیازی 
به دنیای واقعی نیست. ما متاورس را در 
زمان کرونا تجربه کردیــم. زندگی افراد 
مبتنی بر فضای مجازی شده بود از خرید 
ها گرفتــه تا آموزش و ارتباطات مجازی، 
در واقع یک پیش تمرینی برای متاورس 
داشتیم اما سئوال این است که آیا در این 
حــوزه خوب عمل کردیم یا نه؟ در حوزه 
آموزش و تحصیل که به گفته کارشناسان، 
ناموفــق بودیم و آموزش ما آســیب دید 
حال باید به دنبال بازنگری در شیوه های 
آموزش در متاورس باشــیم، کشورهایی 
که از این تکنولوژی حمایت می کنند به 
دنبال سودآوری اقتصادی هستند و روابط 
انسانی و اخلاقی برای آن ها مهم نیست 
یا در اولویت اول آن هــا قرار ندارد، باید 
دید که آیا فضای مجــازی کنونی برای 
ارتباطــات درون خانوادگی مثبت بوده یا 
خیر؟ تســهیل گری در ارتباط زوجین و 
فرزندان داشــته اســت؟ آیا فواید آن از 
مضرات آن بیشتر است؟ باید محققان و 
پژوهشگران به میدان بیایند و آسیب ها، 
تهدید و فرصت ها را شناسایی کنند. نکته 
دیگر این است که طرح صیانت از فضای 
مجازی باید در زمینه متاورس نیز پیش 

بینی شود،  فضای مجازی کشور را کنترل 
کــرده و ورود و خروج ها را تحت کنترل 
قرار دهد، باید دید با وجود متاورس بر سر 
خانواه ها چه می آید؟ از سوی دیگر باید 
دید قوانین متاورس را چه کسانی تعریف 
می کننــد؟ قاضی متاورس چه کســی 
خواهد بود؟ چنانجه افراد دچار آســیب 
های اقتصادی، اجتماعی و حقوقی شدند 
چه کسی پاســخگو خواهد بود؟ در این 
زمینه آگاه سازی باید صورت گیرد که اگر 
دیر شود، نمی توان اقدام سازنده ای انجام 
داد، نباید در این زمینه مساله محور باشیم 
باید آینده نگرانه به این مساله فکر کنیم 
و ناظران قوی در متاورس داشته باشیم. 
لازم اســت متخصصان فضای مجازی به 
همراهی تیمی از روانشناســان و جامعه 
شناسان با تیزبینی و هوشیاری وارد عمل 
شوند و از هم اکنون برنامه های موثر در 
راســتای تعالی انسان در جهان متاورس 

ترسیم کنند.«
 متاورس جهان را فرا خواهد گرفت، 

آماده شویم
با وجود نظرات متفاوتی که در این زمینه 
وجود دارد، متاورس جهان را فرا گرفته و 
به سرعت نیز در حال گسترش است و به 

زودی بشر را پوشش خواهد داد.
همان طور که افشین طباطبایی نویسنده 
و پژوهشگر مســائل اجتماعی نیز بر این 
باور است که باید خودمان را برای ورود به 
این تکنولوژی جدید آماده کنیم. »برخی 
دانشمندان علوم اجتماعی معتقدند چنین 
تغییراتی ما را از روند طبیعی زندگی در 
فضای های حقیقــی دور می کند اما با 
توجه به چهار انقلاب صنعتی که سپری 

کردیم، می بینیم هر تکنولوژی جای خود 
را باز کرده و اگر درســت از آن اســتفاده 
شــود، می تواند زندگی بشر را به سمت 
مثبــت تغییر دهد اما اگر درســت از آن 
استفاده نشود، می تواند آثار تخریبی در 

زندگی انسان ها بر جای بگذارد.
متاورس یک تیغ دو لبه است

این پژوهشگر مسائل اجتماعی اعتقاد دارد 
در تهدید ها همیشه فرصتی نهفته است 
که باید آن را کشــف کنیــم :» متاورس 
دنیای مجازی و غیر واقعی است که می 
تواند برای خانواده ها هم تهدید باشــد و 
هــم فرصت و در عین حال در هر تهدید 
و تحریمی باید به دنبال فرصت ها باشیم 
اینکه چگونه از این فرصت ها اســتفاده 
کنیم. تلویزیون و شــبکه های اجتماعی 
و سایت های اینترنتی می توانند آموزنده 
و در جهــت بالا بــردن و ارتقای دانش و 
فرهنگ عمومی کمک کننده باشند و در 
عین حال می توانند مضر نیز باشند و در 
جهت اهداف اهریمنی حرکت کنند هر دو 
وجود دار و یک تیغ دولبه اســت موضوع 
این است که ما چگونه از آن استفاده کنیم 

تا آسیب نبینیم.
ورود متاورس تا سال 2۰2۴

دکتر حســین ابراهیمی مقدم متخصص 
روانشناسی و اســتاد دانشگاه با اشاره به 
پیدایــش اینترنت در ســال 1۹۹5 می 
گوید: »زمانی که اینترنــت به دنیا آمد، 
مســائل جذابی با خود به همراه آورد اما 
نکته ای وجود داشت و اینکه تا چه زمانی 
قرار اســت اینرتنت در دنیا حکمفرمایی 
کند؟ اینترنت تعریفش یک شبکه جهانی 
اســت تا همه با هم متصل شوند اما در 
یک دنیای دو بعدی اما حالا فرض کنید 
این اتفاق در دنیای سه بعدی اتفاق بیفتد، 
مثل یک زندگی واقعی که می توان طول 
و عمق همه چیز را دید براین اســاس در 
آینده ای نه چندان دور همه چیز متاورس 
می شود متاورسی که جای اینترنت را می 

گیرد. 
   از نظر ســخت افزاری نیــز در انقلاب 
جدید، تکنولوژی با بازی ها شــروع شد. 
اکنون 45 درصد بازی ها در گوشی های 
موبایل ها، 30 درصد با کنسول ها و 25 
درصد با کامپیوتر انجام می شود لذا خیلی 
از شرکت ها دنبال تقویت آن هستند به 
گونه ای کــه حس گرهای مجــازی را 
تقویت کنند براین اساس به نظر می رسد 
در سال 2024 متاورس جای خود را باز 
کرده و در آینده نیازی نباشد که گوشی 

به دست بگیرید.
یک پیش بینی/ نسل انسان مجازی می 

شود و خانواده ها از هم می پاشد
این اســتاد دانشگاه با اشــاره به تبعات 
متاورس می گوید: »اولین تبعات متاورس 
این اســت که البته به نوعــی درگیر آن 
هستیم، اینکه خیلی از هم دور شده ایم، 
بــا وجود کرونا آدم ها از هم دور شــدند 
و به رغم اینکه اکنون شــرایط بهتر شده 
امــا باز ارتباط های قدیم و رفتن به خانه 
پدربزرگ و مادربزرگ، رفت و آمد فامیلی 
و بازی و روابط انسانی مثل گذشته نیست 
بنابراین با وجود متاورس، همین ارتباط 
باقیمانده نیز از بین مــی رود اگر دید و 
بازدیدی نیز وجود دارد به صورت مجازی 
اســت هر چند می تواند فرصت هایی را 
نیــز بوجود آورد، می توانیم بســیاری از 
هزینه های زندگی را کاهش داد اما به نظر 
می رسد تنها می شویم و روابط انسانی به 
شــدت کاهش می یابد و به احتمال زیاد 

خانواده ها از هم می پاشند. 
روابط زناشویی و تشکیل خانواده می تواند 
در دنیا مجازی اتفاق افتاده حتی ممکن 
است نسل انسان دچار مشکل شود و نسل 
انسان مجازی شود و در عالم واقعی کسانی 
که زندگی می کنند تعدادشــان کاهش 
یابد. همــان طور که اکنون تعداد افرادی 
که از اینترنت اســتفاده نمی کنند بسیار 
کم هستند حتی در دورافتاده ترین نقاط 
کشور هم کمتر کسی از اینترنت استفاده 
نمی کنــد. با این حــال ذات ارتباطات، 
مبانی اجتماعی و مسائل انسانی به شدت 
زیر سئوال می رود هر چند هیجان انگیز 

است و جنبه های مثبتی هم دارد.
 اینکه در خانه نشســته ای و هر روز می 
توانی یک کشور را بگردی و  لمس کنی 
به همان شــکل و رنگ و بو، بدون اینکه 
هزینه ای بپردازی اما نباید از آسیب های 
آن نیز غافل شــد باید اطلاعات و دانش 
خود در زمینه روانشناسی و علوم رایانه ای 

را افزایش داد تا آسیب ندید.
نمی توانیم خودمان را از دنیای پیرامون 
جدا کنیم و محصور شــویم تا تکنولوژی 
نیاید و از جامعه جهانی منفک شویم که 
آسیب های بیشتری نصیبمان می شود 
باید ابتکار عمل را به دست بگیرم چه از 
نظر اقتصادی و چه اجتماعی و فرهنگی 
تا بتوانیم تاثیرگذاری خوبی داشته باشیم 
بنابراین تهدیدهای متاورس را می توانیم 
به فرصت تبدیل کنیم تا بهترین بهره را 

برده و دچار آسیب نشویم.«

متاورس همه حواس 
پنجگانه انسان را تحت تاثیر 
قرار داده و در عین حال تمام 
نیازهای مرتبط به این حواس 
را تامین می کند براین اساس 
دیگر نیازی به دنیای واقعی 
نیست. ما متاورس را در زمان 
کرونا تجربه کردیم. زندگی 
افراد مبتنی بر فضای مجازی 
شده بود از خرید ها گرفته تا 
آموزش و ارتباطات مجازی، 
در واقع یک پیش تمرینی 
برای متاورس داشتیم

مسئول اشتغال ســازمان بهزیستی اســتان تهران درخصوص پرداخت وام 100 
میلیونی خوداشــتغالی به معتادان بهبودیافته از اعتیاد گفت: باتوجه به اینکه 

معتادان عموما افراد طردشــده از جامعه هســتند، این افــراد در پیدا کردن 
»ضامن« جهت دریافت تسهیلات با مشکل روبرو هستند.

مینا رجایی در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به پرداخت وام خوداشتغالی به 
معتادان بهبودیافته از اعتیاد بیان کرد: از آنجایی که معتادان بهبودیافته جزو 

جامعه هدف ســازمان بهزیستی محسوب می شوند، سازمان خدماتی از جمله 
پرداخت تسهیلات  وام خوداشــتغالی به این افراد پرداخت می کند. وی با اشاره 

به اینکه تا سال گذشته میزان پرداخت وام خوداشتغالی به معتادان بهبودیافته حدود 
50 میلیون تومان بود، گفت: در حال حاضر مبلغ وام خوداشــتغالی به معتادان بهبودیافته از اعتیاد 100 میلیون 

تومان با بهره 4 درصد است که امکان دارد رقم این مبلغ افزایش هم داشته باشد.
رجایی ادامه داد: همچنین کارفرمایانی که از معتادان بهبودیافته از اعتیاد به عنوان نیروی کار خود بهره می گیرند 
نیز به ازای هر نفر 100 میلیون تومان وام با بهره 4 درصد دریافت خواهند کرد؛ البته باتوجه به اینکه سقف پرداخت 
وام برای هر کارفرما به طور کلی 2 میلیارد است، کارفرما می تواند برای یک تا حداکثر 20 نفر از معتادان بهبودیافته 
وام دریافت کند. لازم به ذکر است که ارائه این وام به کارفرمایان مشروط بر این است که آنها مطابق قانون کار با 
نیروی خود قرارداد ببنند و حقوق و دستمزد و بیمه برای آنها پرداخت کنند، در این صورت پس از ارائه مدارک واریز 

دستمزد و بیمه، بهزیستی جهت دریافت وام آنها را به بانک معرفی خواهد کرد.
مســئول اشتغال سازمان بهزیستی استان تهران در ادامه درخصوص افرادی که مشمول دریافت وام خوداشتغالی 
معتادان بهبودیافته از اعتیاد می شوند نیز اظهار کرد: معتادان بهبودیافته از اعتیادی مشمول دریافت این وام هستند 
که حداقل یک ســال از پاکی آنها گذشــته باشد. اطلاعات و مشخصات افراد بهبود یافته باید در سامانه بهزیستی 
ثبت شده باشد و همچنین دارای جواز کسب یا گواهی  مهارت موردتایید حوزه اشتغال و گزارش مددکاری باشند.

معاون اجتماعی پلیس فتای فراجا گفت: 65 درصد جرائم فضای مجازی مربوط به 
مسائل مالی است.

به گزارش ایسنا، سرهنگ رامین پاشایی درباره راهکارهای پیشگیرانه کاهش 
انواع کلاهبرداری ها در فضای مجازی گفت: در صورت وجود آگاهی و بالابودن 
اطلاعات و سواد فضای مجازی در بین کاربران، سوءاستفاده و جرمی در فضای 
ســایبر رخ نخواهد داد. به عبارتی می توان گفت که علت اصلی جرایم فضای 

مجازی مسائل مالی است که 65 درصد این جرائم را تشکیل می دهد.
معاون اجتماعی پلیس فتا اظهارکرد: بیشترین جرم در فضای مجازی، کلاهبرداری، 

فیشینگ یا هدایت کاربران به درگاه های بانکی جعلی و برداشت 
از حساب کاربران است. وی با اشاره هوش و نبوغ مجرمان سایبری گفت: مجرمان سایبری دانش الگوریتم را بلدند. 
لذا عدم آگاهی هموطنان به موضوعات، تهدیدات و آسیب های فضای مجازی می تواند جرایم سایبری را افزایش دهد.
پاشــایی تصریح کرد: با اجرای طرح رمز یکبار مصرف در ســال های 13۹۹ و1400 جرائم فیشینگ به شکل قابل 

محسوسی کاهش یافت اما متاسفانه در ایام اخیر با توجه به هک گوشی ها شاهد افزایش آن هستیم.
وی ادامه داد: تهمت، افترا، هک اطلاعات شخصی و افشا، شوخی و سرگرمی، آزار و اذیتها و قلدری های فضای مجازی 
از دیگر جرایمی هســتند که در فضای مجازی اتفاق می افتد.معاون اجتماعی پلیس فتای فراجا که در یک برنامه 
رادیویی صحبت می کرد، ادامه داد: در حال حاضر بیشترین نفوذ و هک به گوشی هموطنان با سوءاستفاده و جعل 
سامانه های دولتی مانند عدل ایران قوه قضاییه،  ای رفاه سامانه وزارت رفاه، سامانه همتا و... است که در آن مجرمان 
سایبری با استفاده از شماره های شخصی لینک های آلوده را به هموطنان ارسال می کنند.پاشایی با اشاره به برنامه های 
پلیس فتا برای آگاه سازی هموطنان از روش های جدید کلاهبرداری و سوء استفاده سودجویان در فضای مجازی 
گفت: پلیس فتا ظرفیت اطلاع رسانی خاصی دارد و علاوه بر اطلاع رسانی روزانه، هر روز بیش از 15 هشدار نیز با 

استفاده از رسانه ملی در شبکه های اطلاع رسانی و کانال های اطلاع رسانی منتشر می کند.

مشکل معتادان بهبودیافته از اعتیاد برای پیدا کردن »ضامن« مسائل مالی 6۵ درصد جرائم سایبری

بررسی سیر تحولات در تاریخ برگزاری کنکور ایران 
آزمون ورود به دانشــگاه یا کنکور در ایران از 
سال 1342 شروع شد و به عنوان تنها مرجع 

ورود داوطلبان به دانشگاه تعیین شد. 
در ســال های متمــادی، برگــزاری کنکور 
دستخوش تغییرات زیادی نشد و با  همان روند 

و طرح ابتدایی در 2 مرحله اجرا می گردید .
در دهه 60 و بعد از انقلاب فرهنگی، کنکور به 

صورت یک مراحله ای برگزار شد. با افزایش متقاضیان ورود به آموزش عالی، دانشگاه آزاد 
تأسیس و به صورت ملموس و ناخواسته تعداد فارغ التحصیلان دانشگاه ها نیز زیاد شده 

و دانشجویان زیادی  وارد بازار کم و محدود کار شدند .
تعداد زیاد داوطلبان در سال های بعد و در دهه های 80 و ۹0 و عدم موفقیت آنها در ورود 
به رشته های مطلوبشان که از جایگاه اجتماعی و درآمدی خوبی برخوردار بودند، باعث 
شد تعداد پشت کنکوری ها ، سال به سال بیشتر شده و علاوه بر مشکلات آموزشی به 

مرور به معضلی اجتماعی،  برای خانواده ها تبدیل شود .
سازمان سنجش متولی برگزاری کنکور سراسری، همواره به دنبال برطرف نمودن این 

مسائل برای خانواده ها در سطح کلان کشور بوده است .
با توجه به اینکه نحوه ورود دانشجویان به دانشگاه ها در سراسر دنیا به طرق مختلف بوده 
و هر کشوری به گونه ایی ویژه به پرورش سرمایه های فکری و متخصصین  مورد نیاز خود 
می پردازد؛ ســازمان سنجش نیز در چند سال اخیر ایجاد تغییر و تحول در سیستم ورود 
متقاضیان به دانشگاه را  در سرلوحه کاری خود قرار داده است تا بتواند فشار درسی و استرس 

دانش آموزان و خانواده ها  که بعضاً  منجر به رقابتی ناسالم می شود را مدیریت کند .
در  چند ســال اخیر، ضمن اعمال سوابق تحصیلی دانش آموزان و تأثیر بین 15 تا 40 
درصدی نمرات در پایه های مختلف به خصوص پایه دوازدهم در سیستم آموزشی جدید 
آموزشــی بسیاری از رشته های دانشگاهی به صورت بدون کنکور و همچنین بدون در 
نظر گرفتن رتبه داوطلب در کنکور در دانشگاه های غیر انتفاعی، پیام نور و دانشگاه آزاد، 
دانشجو پذیرفته و بار دانشگاه های با رتبه بالاتر را کم نموده است. در کنکور 1401 بعد 
از چند سال که سبک سئوالات کنکور مفمومی تر شده بود در تغییری متفاوت سئوالات 
کنکور تخصصی در قالب 2 دفترچه ارایه شــد. همچنین اعلام شد که از1402 به بعد، 
دفترچه ســوالات عمومی در کنکور حذف خواهد شد که این تغییرات با واکنش هایی 
مواجه شد، ولی نهایتاً قرار به اجرایی شدن این تصمیمات گردید و همچنین مقرر شد 
نمــره لازم برای عمومی های کنکور 1402 به بعد از نمرات امتحانات نهایی داوطلبان 
محاسبه شود . همچنین از کنکور 1402 به بعد هر سال 2 کنکور برگزار خواهد شد که 

امکان انتخاب رشته و ورود به دانشگاه را برای داوطلبان تسهیل می نماید .
در این ارتباط اعلام شد که اولین مرحله کنکور1402 در دی ماه1401 برگزار شده و برای 
این مرحله از کنکور سوابق تحصیلی دواطلبان می بایست آماده باشد؛ این بدین معنی بود 
که دانش آموزان متقاضی می بایست در امتحانات ترمیم معدل شرکت نموده تا بتوانند 
نمره لازم حهت موفقیت در بخش نمرات عمومی کارنامه را کسب نمایند و این نمرات 
می باست تا قبل از دی ماه آماده و از سوی آموزش و پرورش جهت تأثیر سوابق تحصیلی 
و تراز و رتبه داوطلب  به سازمان سنجش ارسال شود. در حالی که امتحانات ترمیم معدل 
که در سال های قبل برگزار می شد معمولاً در دی و خرداد انجام شده و پس از صدور 

کارنامه نمرات توسط سازمان سنجش اعمال می گردید .
دی ماه امسال اولین مرحله کنکور 1402  برگزار می شود و همچنان از سوی آموزش و 
پرورش هیچ بخشنامه ای درباره تاریخ و نحوه  برگزاری امتحانات ترمیم معدل ارایه نشده 
و متقاضیان شرکت در کنکور دی ماه امسال در این زمینه سردرگم بوده و این موضوع 

شرایط را برای داوطلبان سخت و بغرنج نموده است .
همسویی و هماهنگی  سازمان سنجش و آموزش و پرورش در برگزاری بهتر کنکور برای 
کسب نتایج بهتر و همینطور حفظ آرامش دانش آموز و خانواده می تواند هیجانات منفی 

جامعه را کم و کنترل نماید .
بــه امید ایجاد هماهنگی های معمول که باعث صرف کمتر انرژی و زمان و هدر رفتن 

سرمایه های ملی می شود.
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1۶۹ حلقه  طلا در گور ماقبل تاریخ کشف شد
باستان شناســان بیش از صد حلقه طلا را در 
یک گــور ماقبل تاریخ در »رومانی« کشــف 

کردند.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از آرت نیوز، باستان شناســان، یک گور ماقبل  
تاریخ را درحالی در کشــور »رومانی« کشف 
کردند که 16۹ حلقه طلا در آن قرار داشــت. 
ســاخت و ساز یک جاده در شــهر »اورادئا« 

منجر به کشف این مجموعه حلقه های طلا شد.
این گور به یک زنی تعلق دارد که موهایش را با استفاده از این حلقه ها آرایش کرده بود. 
باستان شناسان در محل کشف این حلقه ها یک دستبند مسی، دو مُهره طلا و حدود 

800 مُهره از جنس استخوان نیز کشف کردند.
علاوه بر این حلقه ها، بررســی اولیه وضعیت دندان ها و نبود ســلاح در گور نیز نشان 

می دهد این زن به طبقه ثروتمندان جامعه تعلق دارد.
 »Tiszapolgár« این زن در حقیقت به یک تمدن عصــر مس تعلق دارد که با نام
شناخته می شود و در فاصله 4500 تا 4000 پیش از میلاد در اروپای شرقی و مرکزی 

وجود داشت.
نمونه هایی از این گور برای انجام تحقیقات بیشــتر به آزمایشگاه هایی در »رومانی« و 

»هلند« ارسال شده است.

دعوت از 3 فیلم ایرانی به جشنواره 
»اسپلیت« کرواسی 

بیست و هفتمین جشنواره فیلم »اسپلیت« در 
کشور کرواسی میزبان نمایش دو فیلم بلند و 

یک فیلم کوتاه ایرانی خواهد بود.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایســنا، در این جشنواره که از قدیمی ترین 
رویدادهای سینما و رسانه در کشور کرواسی 
محسوب می شود، فیلم »ملخ« به کارگردانی 

فائزه عزیزخانی، تهیه کنندگی منیژه حکمت و مهشــید آهنگرانی فراهانی و پخش 
بین المللی شــرکت ایریماژ در بخش مســابقه فیلم های بلند حضور دارد که با فیلم 
»ابلیس« ســاخته پتر برونر )اتریش(، »پرستار بچه« ســاخته مونیا شکری )کانادا / 
فرانسه(، »تابستانی اینچنین« ساخته دنی کوته )کانادا(، »بازگشت به خاک« ساخته 
لی رویجون )چین(، »من و جای خالی من« ســاخته آدرین سیلوســتره )اســپانیا(، 
»یامابوکی« ســاخته جوچیرو یاماســاکی )ژاپن( و »حمله« ساخته عادلخان یرژانف 

)قزافستان / روسیه( رقابت خواهد کرد.
 Frame« همچنین فیلم »کُشــتن خواجه« به کارگردانی »عبد آبســت« در بخش
Extended« و فیلم کوتاه »آیدنتی بای« به کارگردانی ســجاد شــاه حاتمی نیز در 

بخش مسابقه آثار کوتاه رقابت می کند.
بیســت و هفتمین جشنواره فیلم »اسپلیت« از تاریخ اول تا نهم سپتامبر )10 تا 18 

شهریور ماه( در کشور کرواسی برگزار خواهد شد.

تئاتر مشهدی راهی شانگهای می شود
تئاتر »آدیداس« نوشته »مهدی ضیاءچمنی«، 
کارگردانی »پویا غــازی« و با تهیه کنندگی 
»مسعود حکم آبادی« از مشهد به یازدهمین 
جشنواره تئاترهای کمدی شانگهای در کشور 

چین راه پیدا کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرانلاین، جشنواره بین المللی تئاتر تجربی 

شانگهای از سال1۹۹8 توسط آکادمی تئاتر شانگهای STA برگزار می شود که پس از 
7سال از برگزاری نخستین رویداد، به یک دوسالانه جهانی تبدیل شد.

موضوع یازدهمین جشنواره بین المللی تئاتر تجربی شانگهای، کمدی در ادای احترام 
به مولیر است که به چهارصدمین سالگرد تولد مولیر نمایشنامه نویس مطرح فرانسوی 

اختصاص دارد.
تئاتــر »آدیــداس« از ایران پس از طی کردن مراحل بازبینی به بخش مســابقه این 
جشنواره راه پیدا کرد تا در کنار سایر آثار شرکت کننده، برای علاقه مندان و هنرمندان 

سراسر جهان به نمایش درآید.
همچنین مســئولان برگزاری این جشــنواره طی ایمیلی از »پویا غازی« کارگردان 
نمایش خواســته اند به صورت آنلاین، سخنرانی 10دقیقه ای در باب کمدی در تئاتر 

برای شرکت کنندگان داشته باشد.
این رویــداد از تاریخ 17 تا 23اکتبر ]26مهر تا یکم آبان ماه[ به صورت آنلاین برگزار 

خواهد شد و »آدیداس« تنها نماینده جمهوری اسلامی ایران دراین فستیوال است.
این نمایش پیش از این یک دوره در تماشاخانه شهرزاد تهران و 3دوره در مشهد روی 

صحنه رفته بود که با استقبال بی نظیر مخاطبان همراه شده بود.
در »آدیداس« مصطفی محمدزاده، علی احمدی، مهیارغازی، حجت ســادات، میلاد 

ادیب، شایان بهداد، علی فلاحت و مهدی ضیاءچمنی بازی می کنند.

مجوز ساخت چند فیلم جدید صادر شد
شــورای پروانــه ســاخت آثار ســینمایی و 
غیرســینمایی برای تولید چند فیلم جدید 

مجوز داد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و  به نقل 
از روابط عمومی ســازمان امور ســینمایی 
و ســمعی بصری، فیلم نامه های »بولینگ« 
به تهیه کنندگی، کارگردانی و نویســندگی 

اصغــر نعیمی، »نــوروز« به تهیه کنندگــی محمدرضا نادری، کارگردانی ســهیل 
موفق و نویســندگی حمزه صالحی، »پالایشــگاه« به تهیه کنندگی سعید سعدی، 
کارگردانی و نویسندگی مهرداد خوشبخت، »هوک« به تهیه کنندگی علی آشتیانی 
 پور، کارگردانی حســین ریگی لادز و نویسندگی مهدی تراب بیگی  »مدار بسته« 
به تهیه کنندگی ســعید ملــکان، کارگردانی مهدی جعفری و نویســندگی مهدی 
جعفری و مهین عباس زاده، موافقت شــورای پروانه ســاخت سازمان سینمایی را 

اخذ کردند.
یادآوری می شــود ســه فیلم »پالایشــگاه«، »هوک« و »مدار بسته« محصول بنیاد 
سینمایی فارابی است و فیلمنامه »بولینگ« به دلیل پایان یافتن تاریخ پروانه ساخت، 

در این شورا تمدید شد.
همچنین شورای صدور پروانه ساخت آثار غیر سینمایی با ساخت دو عنوان فیلم بلند 

داستانی و یک عنوان فیلم کوتاه داستانی موافقت کرد.
براین اســاس فیلم نامه های بلند داســتانی »بادکنک نارنجــی« به تهیه کنندگی و 
ســرمایه گذاری میلاد بیگدلی، کارگردانی و نویسندگی مســعود رشیدی، »پرواز 
175« به تهیه کنندگی ســعید شــرقی کیا، کارگردانی و نویسندگی محمدحسین 
حقیقت شناس و ســرمایه گذاری محمدحسین حقیقت شناس و موسسه تبیان و 
فیلم نامه کوتاه داستانی »دیدار در اربعین« به تهیه کنندگی، کارگردانی، نویسندگی 
و ســرمایه گذاری محمد کریمی، موافقت شورای پروانه ساخت آثار غیر سینمایی 

سازمان سینمایی را گرفتند.

خبر

قدیمی ترین سکونتگاه انسان در ایران را بشناسید
سرپرست هیئت باستان شناسی و کاوش در 
غار قلعه کرد آوج در اســتان قزوین گفت: 
نتایج مقدماتی حاکی از سنی فراتر از 400 
هزار سال برای نهشته های فرهنگی محوطه 
این غار قلعه است که این سن، غار قلعه کرد 
را مبدل به قدیمی ترین سکونت گاه بشر در 

ایران کرده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، 
سومین فصل از کاوش مشترک تیم ایران و 
فرانسه در غار قلعه کرد آوج واقع در استان 
قزوین به سرپرستی مشترک حامد وحدتی 
نســب از دانشــگاه تربیت مــدرس و ژیل 
بریون از موزه انسان شناسی پاریس با مجوز 
پژوهشگاه میراث فرهنگی و گردشگری در 

حال انجام است.
حامــد وحدتی نســب سرپرســت هیئت 
باستان شناســی 25 مرداد 1401 با اعلام 
این خبــر گفت: غــار قلعه کــرد از زمره 
مهم تریــن محوطه های پارینه ســنگی در 
ایران و خاورمیانه اســت که قبلا توســط 
باستان شناسان استان قزوین مورد شناسایی 

و مطالعه مقدماتی قرار گرفته بود.
وی افزود:نخستین و دومین فصول کاوش 
این محوطه در ســال های 13۹7 و 13۹8 

توسط هیئت مشــترک ایران و فرانسه در 
حالی پایان یافت که بیشــتر زمان کاوش 
صرف خواناســازی گودال های ایجاد شده 

توسط حفاران غیرمجاز شد.
این باستان شناس مهمترین دستاورد فصل 
دوم کاوش غار قلعه کرد را کشــف دندان 

کودک انسان نئاندرتال با قدمت 155 هزار 
سال پیش اعلام کرد که هم اکنون در موزه 
قزوین برای بازدید عموم قرار دارد و تصریح  
کرد: وقفه ای 3 ساله در کاوش به خاطر وقوع 
کرونا، این فرصت را به پژوهشــگران داد تا 
مطالعات سن سنجی مطلق را با روش های 

متنوعی انجام دهند.
وحدتی نســب گفت: به دلیل قدمت بالای 
مواد فرهنگی غار قلعه کرد، انجام سن سنجی 
به روش معمول کربن 14 که تنها تا گستره 
45000 ســال امکان پذیر است، در این غار 
ممکن نبود از همین رو از دو روش تشدید 

چرخش الکترون )ESR( و اورانیوم/توریم 
استفاده شد.

سرپرست هیئت باستان شناسی اظهار کرد: 
نتایج مقدماتی حاکی از سنی فراتر از 400 
هزار سال برای نهشته های فرهنگی محوطه 
غار قلعه کرد اســت که این سن، غار قلعه 
کرد را مبدل به قدیمی ترین سکونتگاه بشر 

در ایران کرده است.
وی با بیان اینکه ســن یاد شــده در کنار 
دست افزارهای سنگی به دست آمده از این 
غار، حاکی از این اســت کــه غار قلعه کرد، 
پیش از انســان نئاندرتال نیز محل سکونت 
گونه هــای دیگر انســانی همچون انســان 
هایدلبرگ و یا احتمالا نوعی از انسان راست 
قامت بوده است، گفت: تاکنون دو نوع اسب 
پیش از تاریخی منقرض شده، گوزن، خرس 
قهوه ای و کرگدن در بقایای جانوری به دست 

آمده از این محوطه شناسایی شده است.
وحدتی نســب با اشــاره به اینکــه بودجه 
اداره کل  توســط  یادشــده  کاوش هــای 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
اســتان قزوین فراهم شده است، گفت: سه 
فصــل کاوش در غار قلعه کرد به روشــنی 
حاکی از این امر اســت کــه این محوطه 
حداقل نیازمند 10 ســال کاوش مســتمر 

است.

ماجرای اختلاف »صداوسیما« و »ارشاد« در حوزه شبکه  نمایش خانگی

بوی آشتی و توافق می آید
در شرایطی که به نظر می رسید اختلاف 
نظر میان صداوســیما و وزارت ارشاد در 
حوزه شبکه  نمایش خانگی به جدی ترین 
حالت ممکن رسیده باشد، وزیر ارشاد از 
تواقفــی خبر می دهد که همه را غافلگیر 

کرده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایسنا، این روزها یکی از مسائلی که در 
حوزه رســانه ســر و صدایی به پا کرده و 
هر از چند گاهی با انتشار اخباری به آن 
دامن زده می شود، اختلاف میان دو نهاد 
مهم فرهنگی کشور در حوزه ی پروژه های 
شــبکه نمایش خانگی است؛ مناقشه ای 
کــه اگرچه به نظر می رســید روز به روز 
حادتر شود، اما حالا با اظهارات اخیر وزیر 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی، گویی تغییر 

مسیر می دهد.
 اجرایی شدن اساسنامه ای مشترک میان 

ارشاد و صداوسیما
»ما نســبت به این موضوع با ســازمان 
صداوســیما موضــع واحــدی داریم که 
ان شــاءالله به زودی ابلاغ خواهد شد و ما 

آن را اجرایی خواهیم کرد.«
جمله بالا از ســوی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی در جمع خبرنگاران و همزمان 
با مراســم بزرگداشت روز خبرنگار درباره 
آخرین وضعیت پروژه های شبکه نمایش 
خانگی بیان شــد. جملــه ای که حالا از 

موضعی واحد و اجرایی شدن اساسنامه ای 
مشترک میان ارشاد و صداوسیما حکایت 

دارد.
بوی آشتی و توافق

اما اینکه این توافق و رسیدن به آیین نامه 
مورد توافق دو نهاد فرهنگی، این بار چقدر 
اجرایی شــود، با توجه به گــره خوردن 
وضعیت چند پروژه شبکه نمایش خانگی 
که پول هنگفتی صرف آن ها شده است، 

چندان هم دور از ذهن به نظر نمی رسد.
هرچند اظهاراتی از این دســت که بوی 
آشــتی و توافــق می داد، پیشــتر هم از 
سوی روسای دو سازمان ـ پیمان جبلی 
و محمد مهدی اســماعیلی ـ هر کدام به 
صورت جداگانه مطرح شــده بود، اما در 
عمل می دیدیم که جنگ بر سر پروژه ها 
و مجوزهای تولیــد و پخش در رده های 

میانی به وضوح ادامه دارد
نمی خواهیم در فضای رسانه ای نکته ای در 

این باره بگوییم
بــرای مثــال محمدمهدی اســماعیلی 
شهریور ماه یک سال قبل، در این زمینه 
اظهار کرده بود، »ان شــاء الله به زودی در 
ســازمان صداوســیما و ارگان های دیگر 
جلســاتی داریم برای اینکه این مســئله 
را تعییــن تکلیف کنیــم و از این موضع 
اختلافی خارجش کنیــم.« او همچنین 
گفته بــود، »این بحث را بنــا داریم در 

گفت و گوهای ســازنده ای مطرح کنیم 
نمی خواهیم در فضای رسانه ای نکته ای در 

این باره بگوییم.«
یا پیمان جبلی دربــاره نتیجه مذاکره با 
وزارت ارشاد برای نظارت بر نمایش خانگی 
و اینکه کنترلِ این فضا کماکان در دستِ 
صداوسیما و ساترا خواهد بود یا خیر، در 
دی ماه 1400 گفته بود: »ما پیش نویسی 
تهیه کرده ایم و خدمت وزیر ارشــاد ارائه 
دادیم. این پیش نویــس با موافقت کلی 
هر دو طرف مواجه شــده و ما برای این 
پیشنهاد مشترک، کارهای نهایی را انجام 
می دهیــم و امیدواریــم ظــرف روزها و 
هفته های آینده آماده شود و به راهکاری 

مشترک منتهی شود.«
اختلاف ها بر سر مجرای اصلی مجوزهای 

تولید و پخش
اما به رغم  این اظهــارات که از هر کدام 
چند ماه و چه بســا یک سال می گذرد و 
با وجود اینکه برخی مســوولان فرهنگی 
اختلاف صداوسیما و ارشاد را در این مورد 
بخصوص جزئی می داننــد، اما همچنان 
اختلاف ها بر سر مجرای اصلی مجوزهای 
تولید و پخش به قوت خود باقی اســت 
و حــالا دامنه ی آن به دعوا میان ســاترا 
)سازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت 
و تصویر فراگیر( و پلتفرم های پخش کننده 

فیلم و سریال هم کشیده شده است.

در این میــان علی رغم اینکــه اظهارات 
مسئولان ســاترا، حکایت از خالی بودن 
محل اختلاف نظر با پلتفرم های شــبکه 
نمایش خانگی دارد، اما سوالاتی که برخی 
پتلفرم ها از جمله »فیلیمو« در هفته های 
اخیر مطرح کرده اند، چیز دیگری را نشان 

می دهد.
در همین راستا قائم مقام ساترا پیش تر با 
اشاره به این نکته که صدا و سیما پلتفرم ها 
را رقیب خود نمی داند، چنین اظهار کرده 
بود: »ممکن است در برخی از رویکردها و 
سیاست ها تغییراتی ایجاد شده باشد که 
طبیعی اســت. این تغییرات، در راستای 
تحــول و بهتر شــدن نظــارت و تعامل 
بهتر اســت. در همین راســتا ما با تمام 
پلتفرم هایــی که از ما مجوز دارند، تعامل 
خوبی داریم و به صورت مستمر جلساتی 

با آنها برگزار می کنیم.«
فعالیت خود را در چارچوب نظارتی ساترا 

قرار ندهند
او همچنیــن گفته بود: »توجه داشــته 
باشید تعداد پلتفرم ها زیاد است؛ بنابراین 
ممکن است برخی از پلتفرم ها با تعدادی 
بســیار محدود در منظومه ای که فعالیت 
می کنند، بخشــی از فعالیــت خود را در 
چارچــوب نظارتی ســاترا قــرار ندهند. 
ایــن اتفاق نوعــی تخلف از مقــررات و 

سیاست های کلی است.«

این اظهارات را که کنار بگذاریم، اما جای 
مطرح کــردن انتقــادی از »فیلیمو« باز 
می شود که در واکنش به اظهارات رییس 
ساترا درباره شــرایط پلتفرم های شبکه 

نمایش خانگی مطرح شده بود.
یکی از ســوالاتی که ایــن پلتفرم تحت 
عنوان انتقاد مطرح کرده بود، از این قرار 
است: »آیا منطقی اســت که ساختاری 
منقبض، کند و ایستا، خود قوانین و اقلیم 
حکمرانی اش را تعریــف کند، خود اجرا 
کنــد و خود هنگام مناقشــه و اختلاف، 
مرجع رسیدگی به تخلفات باشد؟ بخش 
خصوصــی چگونــه می تواند بــا چنین 
تنظیم گر ذینفعی رابطه منطقی و حرفه ای 

داشته باشد؟«
بر اســاس این گــزارش، با کنــار رفتن 
اختلافــات میــان صداوســیما و وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی بر اساس آنچه 
بار دیگر وزیر ارشــاد مطرح کرده است، 
بایــد دید کــه اختلافات میان ســاترا و 
پلتفرم های شــبکه نمایــش خانگی این 
بار چه سرنوشــتی را انتظار می کشــد؟ 
ضمن اینکه یــادآوری این نکته ضروری 
به نظر می رســد که در حال حاضر هم 
تولیدات جدید شبکه نمایش خانگی مانند 
طرح های ســریالی نرگس آبیار، داریوش 
ربیعی و محمد قاضی از سوی ساترا مجوز 

تولید گرفتند.

آکادمی علوم و هنرهای سینمایی اسکار پس از 50 سال 
از »ساشــین لیتل فدر« برای اتفاقات پیرامون اعطای 
جایزه اسکار سال 1۹73 به »مارلون براندو« عذرخواهی 

کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از ورایتی، 
هنگامی که »مارلون براندو« برای بازی در نقش »ویتو 
کورلئونه« در فیلــم »پدرخوانده« )1۹72( ســاخته 
»فرانســیس فورد کاپــولا« به عنــوان بهترین بازیگر 
مرد جوایز اسکار انتخاب شــد، از یک دختر 26 ساله 
سرخپوست به نام »ساشین لیتل فدر« خواست تا روی 
صحنه برود و جایزه اســکار را به نیابت از او رد کند، اما 
حضور این چهره روی صحنه اسکار با هو کردن حضار 
و حرکات نژادپرستانه و حتی تهدید به خشونت همراه 

شد.
حالا و پس از گذشــت پنجاه سال، موزه آکادمی اسکار 
عــلاوه بر برگزاری یک برنامه و گفتگوی ویژه با عنوان 
»عصری با ساشــین لیتل فدر« در تاریخ 17 سپتامبر، 

بابت رفتاری که با او شد، عذرخواهی می کند.
»لیتل فدر« که حالا 75 ســاله اســت، نخستین زن 
بومی بود که در ســال 1۹73 در مراســم جوایز اسکار 
روی صحنه ایستاد. سخنرانی معروف 60 ثانیه ای او در 
گالری تاریخ جوایز اســکار موزه آکادمی همراه با دیگر 
لحظــات تاریخی مانند تبدیل شــدن »هلی بری« به 
عنوان نخستین سیاهپوست برنده بهترین بازیگر زن و 
اعطای جایزه اسکار بهترین فیلم به فیلم کُره ای »انگل« 

نمایش داده می شود.

سخنان »ساشین لتیل فدر« در مراسم اسکار توجهات را 
به اعتراضات بومیان در سال 1۹73 در داکوتای جنوبی 
جلب کــرد و منجر به تحریم، حملــه، آزار و تبعیض 
حرفه ای او در 50 ســال گذشته شد و در لیست سیاه 
هالیوود قرار گرفت و گفته می شود »مارلون براندو« در 

ادامه دیگر هیچ حمایتی از او انجام نداده است.
حرکت »مارلــون براندو« در رد جایزه اســکار 1۹73 
در واقع اعتراضی به نمایش دادن چهره ای وحشــی و 
خشن از سرخپوستان در صنعت سینمایی هالیوود در 
آن دوران بود. اما علی رغم خوشــحالی »براندو« از این 
اتفاق، »لیتل فدر« که پیش از آن در چند فیلم و سریال 
بازی کرده بود، دیگر هیچگاه فرصت حضور مجدد در 

سینما و تلویزیون را نیافت.

عذرخواهی آکادمی 
اسکار پس از ۵۰ سال
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نگاه درآمد محور مانع از ساماندهی بافت فرسوده
رییــس اداره اوقاف و امــور خیریه ناحیه 2 
مشهد گفت: اگر نگاه درآمد محور در سازمان 
بازآفرینی شــهرداری مشــهد اصلاح نشود، 
بافت فرســوده در مشــهد چه در 10 درصد 
اراضی اوقافی و چه در ۹0 درصد غیر اوقافی 

ساماندهی نخواهد شد.
به گزارش صبح امروز، ابراهیم صفرزاده، افزود: 

ســازمان اوقاف در مجوزی که ویژه  بافت های فرسوده صادر شده، 70 درصد از حقوق 
وقف را به نفع مردم تخفیف داده است ولی نگاه منفعت طلبانه برخی ارگانها و سازمانها 

به بافت های فرسوده، مانع از پیشرفت امور است.
وی بیان کرد: کمتر از 10 درصد از اراضی اوقافی در بافت فرســوده مشهد  واقع شده 
اســت و متولیان موقوفات نیز همواره با نگاه گره گشایی از مشکلات مردم در مسایل 

شهری تعامل داشته اند. 
وی در خصوص ساماندهی بافت فرسوده در منطقه آبکوه مشهد نیز بیان کرد: توافقات 
کتبی و قطعی چند نوبت با شــهرداری انجام شــده ولی متاســفانه تاکنون اراده ای در 

شهرداری برای انجام تعهدات وجود نداشته و توافقات صرفا روی کاغذ باقی مانده است.
مدیر عامل ســازمان بازآفرینی شهرداری مشــهد در گفت وگو با یکی از رسانه ها اظهار 
کرد: 30 هکتار فقط در منطقه آبکوه بافت فرسوده وجود دارد. اگر قرار باشد اوقاف طبق 
قرارهای معمول شان سهم خودشان را مطالبه کنند مسلما کار گره می خورد چون مردم 

توانایی مالی ندارند و لازم است این دستگاه ها هم از بعضی منافع خود بگذرند.
رضا زاده همدانی افزود: هم اکنون بیش از 30 درصد کل مساحت مشهد و بالای یک 
ســوم جمعیت این کلانشهر درگیر بافت فرسوده هستند. این در حالی است که یک 
سوم کل هزینه شهرداری را به پهنه حاشیه شهر اختصاص دادند اما در مورد بازسازی 

بافت فرسوده اعتبارات ما تغییر چندانی نداشته است.
وی بیان کرد: در بافت منطقه »عامل« تاکنون بیش از 85 درصد و در بافت شهدا 87 
درصد تملک ها انجام گرفته و آماده سرمایه گذاری است.در بحث بافت آبکوه به واسطه 

مخالفت مردم و اینکه دوست دارند در آن منطقه باشند، کار ما گره خورده است.

انجام جراحی زیبایی زنان در مغازه
مدیر نظارت بر درمان و اعتباربخشی دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: فردی که در 
مغازه اش به صورت غیر مجاز اقدام به جراحی در حوزه زیبایی زنان می کرد، در مشهد 

شناسایی و دستگیر شد.
دکتر کاظم غفاریان در گفت و گو با ایرنا افزود: با دریافت گزارشــات محرمانه مبنی 
برفعالیت غیرمجاز و انجام اعمال جراحی زیبایی زنان به صورت غیر مجاز در مغازه ای 
در مشهد، برای صحت سنجی موضوع، پس از فراز و نشیب فراوان نوبت گیری از این 

پزشک نما انجام شد و کارشناسان برای پایش به محل اعزام شدند.
غفاریان ادامه داد: این پزشــک نما هنگام شروع به کار روی کارشناس اعزامی به دام 
افتاد و در بازدید از مکان مذکور، 2 عدد قرص »میزو پروســتول« ویژه سقط جنین 

نیز کشف شد.
 مدیر نظارت بر درمان و اعتباربخشی دانشگاه علوم پزشکی مشهد افزود: این پزشک 
نما که خود را کارشناس مامایی معرفی کرد، پس از هماهنگی های قضایی دستگیر و 

تحویل کلانتری شد.

ان
راس

خ

خبر

نگاهی به پیشنهاد اخیر نمایندگان استان در دیدار با 
رئیس جمهور:

تقسیم 
خراسان رضوی 

ضرورت دارد؟

تقسیم استان خراســان به دو استان خراسان شمالی به مرکزیت مشهد 
و اســتان خراســان جنوبی به مرکزیت بیرجند بود که باز مورد مخالفت 
و اعتراض قرار گرفت. طرح تقســیم خراســان به پنج استان جدید نیز با 
مخالفت شدید مردم نیشابور و نمایندگانشان در مجلس همراه شد و در 
نتیجه از دستور کار خارج شــد. در نهایت پس از کش وقوس های فراوان 

همان طرح نخستین )تقسیم به سه استان( اجرایی شد.
حالا بعد از آنکه 18 ســال از تقســیم خراســان به 3 استان می گذرد به 
نظر می رســد گزینه 5 استانی شدن خراسان همچنان از روی میز خارج 
نشده، وسعت زیاد و جمعیت گسترده یکی از مهمترین علل طرح چنین 
درخواستی از سوی نمایندگان شهرســتان های نیشابور، سبزوار و تربت 
حیدریه بوده است، آنان معتقدند با توجه به شرایط فوق، وجود یک استاندار 
برای سرکشــی به کل استان دشوار است. همچنین با توجه به جمعیت 
3 میلیونی و حضور ســالانه 40 میلیون زائر در مشهد بخش عمده توجه 

مسئولان استانی و دولتی به مشهد است.
درخواست نمایندگان این است که مشهد مانند قم تبدیل به استان-شهر 
شود که شامل مشهد، طرقبه و شاندیز و چند شهر نزدیک مشهد می شود. 
سایر شهرستانهای خراسان رضوی نیز می توانند به 2 استان تبدیل شوند 
که هر استان بیش از یک میلیون نفر جمعیت خواهند داشت که این اتفاق 
هم خدمت رسانی به این شهرستان ها را تسهیل می کند و هم باعث توسعه 

و پیشرفت بیشتر شهرستان های خراسان رضوی می شود.
این اتفاقات باعث شد تا علی اصغر عنابستانی، نماینده سبزوار در مجلس نیز 
چند روز گذشته در صفحه شخصی خود اعلام کند »امروز صبح در جلسات 
جداگانه  با استاندار خراســان رضوی و امام جمعه مشهد مراتب ضرورت 
وحدت و هم افزایی همه بزرگان استان برای تشکیل استان های جدید در 
منطقه خراسان را یادآور و پیگیر شدم، بی شک بزرگان خراسان نباید این 

فرصت بی نظیر برای توسعه و پیشرفت شرق کشور را از دست دهند.«
احتمالا منظور این نماینده از »فرصــت بی نظیر« موافقت تلویحی رئیس 
جمهور در دیدار با نمایندگان استان نسبت به تقسیم مجدد استان بوده است.

با توجه به اینکه وزارت کشور از ثبت 26 درخواست توسط نمایندگان برای 
تشکیل استان جدید خبر داده، با یک حساب سرانگشتی و درنظر گرفتن 
شرایط اقتصادی که امروز کشور با آن مواجه است، جای این سوال مطرح 
است که ایجاد استان جدید چه قدر تصمیمی منطقی و راهگشا برای حل 
مشکلات منطقه ای شهرستان ها به نظر می رسد؟ آیا نمیتوان با راهکارهای 
دیگری از جمله اصلاح ساختار تقسیمات کشوری و قانون بودجه تصمیمی  
گرفت که نه تنها هزینه هنگفتی به کشور وارد نکند بلکه به نحو مطلوبی 

باعث حل مشکلات محلی و منطقه ای شود؟
این مساله را با علیرضا رشیدیان، استاندار پیشین خراسان رضوی در میان 
گذاشــتیم، او که از سال ۹2 تا ۹7 اســتاندار خراسان رضوی بوده است، 
درباره پیشنهاد برخی نمایندگان نسبت به تقسیم خراسان رضوی مطرح 
می کنند، گفت: در این رابطه باید اجازه دهیم دولت و وزارت کشــور یک 
کار کارشناسی انجام دهند و نمی شود به راحتی راجع به مساله تقسیمات 

کشوری تصمیم گرفت.
وی خاطرنشان کرد: زمانی در رابطه با تقسیمات کشوری این موضوع مطرح 
بود که داشتن این تعداد استان به مصلحت نبود، به جای این تعداد استان 
بیاییم کشور را به هشت منطقه تقسیم کنیم، هشت منطقه ای که دارای 

اختیاراتی باشند که بتوانند خودگردان باشند.
رشیدیان با اشاره به اینکه هر تقسیمی که انجام می شود اولین مساله ایجاد 
استانداری در آن استان و تشکیل معاونت های مختلف است، ادامه داد: هر 
استانی که تشکیل می شود چند اداره کل باید برای آن ایجاد شود؟ برخی 
حوزه ها چندین اداره کل دارند. در هر استان باید حداقل 50 تا 60 اداره کل 

تشکیل شود، هر کدام از اینها یک مدیرکل، ساختمان، ماشین، امکانات و... 
می خواهند.چیزی که الان مردم ما بیشتر از این تعداد ساختمان، پست و 

منصب نیاز دارند شغل و رفاهی است
امــا جلیل رحیمی جهان آبادی که نماینده تربت جــام، تایباد و باخرز در 
مجلس است با نگاهی منطقه ای به ارزیابی مساله تقسیم خراسان رضوی 
پرداخت، او از تمرکزگرایی در کشــور گلایه مند است و با توجه به شرایط 

موجود این تقسیم بندی را به نفع مردم و کشور توصیف می کند.
او در پاسخ به این سوال که ایجاد استان جدید فارغ از هزینه هایی که ایجاد 
می کند، چه ضرورتی دارد؟ بیان کرد: استان خراسان 32 شهرستان دارد 
و وسعت آن بیش از 4 یا 5 برابر استان های دیگر است، فاصله جغرافیایی 
میان شهرهای اســتان فاصله زیادی است و تقسیم بندی این استان به 
استان های جدید مثل خراسان مرکزی و غربی به نفع مردم و کشور است.

وی ادامه داد: اینکه برای هر تصمیمی، اســتانها وابسته به مرکز باشند با 
توجه به بروکراسی فشلی که داریم وضعیت بدین گونه نامطلوب می شود. 

اما سیدجواد حسینی که از سال 77 تا 81 نماینده مردم سبزوار در مجلس 
بوده، از ســال 82 تا 84 فرماندار مشــهد و سپس از سال ۹5 تا ۹7 ، معاون 
سیاسی امنیتی اســتاندار خراسان رضوی بوده، درباره طرح تقسیم استانها 
معتقد اســت که ما کشور را گران اداره می کنیم و یکی از دلایل گران اداره 
کردن کشور این است که ساختارهای پیچیده و لایه بندی شده فراوانی را برای 

حکمرانی ایجاد کرده ایم که این هزینه مدیریت شهرها را افزایش می دهد.
وی ادامه داد: به همین دلیل وقتی شما به عنوان مسوول به هر منطقه ای 
که می روید به طور طبیعی مردم آن منطقه خواستار ارتقای ساختارهای 
خودشان هستند، این باعث شده در کشور بعد از انقلاب اسلامی حدود 4.8 
برابر ساختارها رشد پیدا کند در حالی که جمعیت ما بین 2.8 برابر رشد 

پیدا کرده است.

511/1 - آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکه  خانـم معصومه نصرتی  وبه اسـتناد 2 برگه استشـهادیه 
منضـم بـه فـرم تعهد جهـت دریافت سـند مالکیـت المثنی ششـدانگ 
عرصـه واعیـان یـک بـاب منـزل پـلاک ثبتـی 7808 فرعـی از 227 
اصلـی  واقـع در بخـش ۹ ناحیـه حـوزه ثبـت ملک مشـهد کـه متعلق 
بـه نامبـرده میباشـد  بـه علت سـهل انـگاری  مفقـود گردیده اسـت. با 
بررسـی دفتـر امـلاک معلـوم شـد ششـدانگ عرصـه و اعیان یـک باب 
منـزل پـلاک ثبتـی 7808 فرعی از 227 اصلی واقـع در بخش ۹ ناحیه 
حـوزه ثبت ملک مشـهد بـه مسـاحت 5۹/64 مترمربع به نـام معصومه 
نصرتـی فرزنـد احمد ذیل دفتـر امـلاک- 13۹5203060030048۹4 
ثبـت شـماره ثبـت سـند شـماره چاپـی ۹7887۹ سـری ج سـال ۹3 
صـادر گردیـده اسـت . برابـر سـند رهنـی 83867 مـورخ 13۹2/8/7 
دفتـر امـلاک بیـش از ایـن حکایتی نـدارد  و این بخشـنامه به اسـتناد 
مـاده 120 آییـن نامـه قانـون ثبت امـلاک صـادر گردید. دفتـر املاک 
بیـش از ایـن حکایتـی نـدارد. لـذا مراتـب یـک نوبـت آگهـی و متذکر 
مـی گـردد هرکـس نسـبت بـه ملـک مـورد آگهـی معاملـه ای انجـام 
داده یـا مدعـی وجـود سـند مالکیت نـزد خود میباشـد بایسـتی ظرف 
ده روز از تاریـخ انتشـار ایـن آگهـی اعتـراض کتبـی خود را به پیوسـت 
اصـل سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی به ایـن اداره تسـلیم نماید. 
بدیهـی اسـت در صـورت عـدم اعتـراض در مهلـت مقـرر و یـا وصـول 
اعتـراض بـدون ارائـه سـند مالکیـت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به 
صـدور سـند مالکیـت المثنـی و تسـلیم آن بـه متقاضـی اقـدام خواهد 

شـد. م.الف 402
علیفضلی-کفیلادارهثبتاسنادواملاکمنطقهیکمشهد

511/2 - آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه  آقـای امیر سـعید گرایلـی فرزند موسـی امین هوشـنگ 
گرایلـی برابـر معرفی نامـه شـماره 1400/843۹50 مـورخ 1400/۹/23 
اداره اوقـاف و امـور خیریـه ناحیـه یـک مشـهد بعنـوان متولـی موقوفـه  
باسـتناد 2 بـرگ فـرم استشـهادیه منضـم بـه فـرم تعهد جهـت دریافت 
سـند مالکیـت المثنـی نوبـت اول بـه ایـن اداره مراجعـه و مدعی اسـت 
کـه سـند مالکیـت شـش دانـگ پنـج دربنـد دکان وقفی که یـک دربند 
آن بواسـطه دیـوار وسـط دو دربنـد اسـت و زیـر زمیـن  وفوقانـی آن  ، 
بـه شـماره پـلاک 5335 الـی 5340 اصلـی بخـش4  مشـهد کـه بنـام 
میـرزا علیرضـا خـان گرایلـی مستشـار همایون سـابق فرزند حـاج میرزا 
علـی مسـتوفی بعنـوان تولیـت میباشـد ، به علت سـهل انـگاری  مفقود 
گردیـده اسـت. با بررسـی دفتر املاک معلوم شـد ؛ شـش دانگ مالکیت 
نامبـرده در ذیـل شـماره دفتـر امـلاک یـک صفحـه 140 شـماره ثبـت 
24 بنـام  آقـای میـرزا علیرضـا خـان گرایلـی مستشـار همایـون سـابق 
فرزنـد مرحـوم حـاج میـرزا علـی مسـتوفی بعنـوان تولیـت ثبت وسـند 
مالکیـت بـه شـماره چاپـی ... صـادر گردیـده ، سـپس بـا واسـطه برابـر 
آراء شـماره 64/1412-1376/11/۹ شـعبه 21 دادگاه عمومـی سـابق 
مشـهد و 686/۹۹- 1382/4/16 آن شـعبه در خصـوص نقـض دادنامـه 
شـماره 1506/124 - 1381/۹/1۹ شـعبه 5 دادگاه عمومی سابق مشهد 
و 1112/115 - 1382/7/24 شـعبه 13 دادگاه تجدیـد نظـر و نظریـه 
شـماره 45/136 مـورخ 1388/4/30 اداره تحقیـق اوقـاف و امورخیریـه 
ناحیـه یـک مشـهد ، آقـای امیـر سـعید گرایلـی فرزنـد موسـی امیـن 
هوشـنگ گرایلـی بعنـوان متولـی موقوفـه تعییـن شـده اسـت. دفتـر 
امـلاک بیـش از ایـن حکایتـی نـدارد وایـن بخشـنامه بـه اسـتناد مـاده 
120 آییـن نامـه قانـون ثبـت امـلاک صـادر گردیـد. دفتر امـلاک بیش 
از ایـن حکایتـی نـدارد. لـذا به اسـتناد مـاده 120 اصلاحـی  قانون ثبت 
مراتـب یـک نوبـت آگهـی و متذکـر می گـردد هرکس نسـبت بـه ملک 
مـورد آگهـی معاملـه ای انجـام داده یـا مدعـی وجـود سـند مالکیت نزد 
خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریـخ انتشـار ایـن آگهـی اعتراض 

کتبـی خـود را به پیوسـت اصل سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی به 
ایـن اداره تسـلیم نماید. بدیهی اسـت در صورت عدم اعتـراض در مهلت 
مقـرر و یـا وصـول اعتـراض بـدون ارائـه سـند مالکیـت یـا سـند معامله 
رسـمی نسـبت به صدور سـند مالکیت المثنی و تسـلیم آن به متقاضی 

اقـدام خواهـد شـد. م.الف 401
علیفضلی-مدیرادارهثبتاسنادواملاکمنطقهیکمشهد

511/3 - آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی حوزه ثبت تایباد

و  اراضـی  تکلیـف وضعیـت   تعییـن  قانـون  بـه دسـتورمواد1و3  نظـر 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 13۹0/۹/20  املاک متقاضیان 
کـه در هیـات موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در بخـش 14 
مشـهد واحـد ثبتی شهرسـتان تایبـاد مورد رسـیدگی وتصرفـات مالکانه 
و بلامعـارض آن محـرز و رای لازم صـادر گردیـده جهت اطـلاع عموم به 
شـرح ذیـل آگهـی میگردد: آقـای عبدالرحمـن نیک اقبال به شناسـنامه 
شـماره 5604 کـد ملـی 074۹813660 صـادره تایبـاد فرزنـد صفی اله 
در ششـدانگ یکبـاب منـزل به مسـاحت 85/30 متر مربع پلاک شـماره 
251 اصلـی واقـع در خراسـان رضـوی  بخـش 14 مشـهد حـوزه ثبـت 
ملـک تایبـاد از محل قسـمتی از مالکیت مرحوم غلام مـولا کریمدادی و 
قسـمتی از پـلاک **کلاسـه 557-1400 . لذا به موجب مـاده 3 قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
و مـاده 13 آئیـن نامـه مربوطه این آگهـی در دو نوبت بـه فاصله 15 روز 
از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار  منتشـر تا در صورتیکه اشـخاص 
ذینفـع بـه آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی  تـا دو مـاه اعتـراض خـود را به این اداره  تسـلیم و رسـید 
اخـذ نماینـد . معترضیـن بایـد ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم 
اعتـراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل نمایند 
و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد که در 
ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائه حکـم قطعی دادگاه اسـت و 
در صورتیکـه اعتـراض در مهلت قانونـی واصل نگردد یـا معترض گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت 
مبـادرت بـه صدور سـند مالکیـت می نمایـد و صدور سـند مالکیت مانع 

از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/11. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/26

غلامرضاآقازاده-رئیسادارهثبتاسنادواملاکتایباد

511/۴ -اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکبردسکن

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
برابـر رای شـماره 140060306021001488 هیـات اول موضوع قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی خانـم  خانـم جـان فتـح آبـادی فرزنـد غلامعلی به 
شـماره شناسـنامه111 صـادره از طبس درششـدانگ یکباب سـاختمان 
بـه مسـاحت 20۹/77 متـر مربع قسـمتی ازپلاک 450 فرعـی از4 اصلی 
واقـع درخراسـان رضـوی بخـش 4 حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن محـرز 
گردیـده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم 

و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات 

سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد./ ن. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/26. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/10

غلامرضاگنجبخش-رئیسثبتاسنادواملاکبردسکن

511/5 - ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/20 و برابر 
رای شـماره 140060306006001880 هیـات اول موضـوع مـاده یـک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبـت ملک تربـت حیدریه 
تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای علـی روح بخـش امانـی 
فرزنـد محمدرضا به شـماره شناسـنامه 0۹20753078 صـادره از تربت 
حیدریـه نسـبت به ششـدانگ یک باب سـاختمان به مسـاحت 114/۹0 
متـر مربـع ) یکصد و چهـارده و نود صدم مترمربع( قسـمتی از پلاکـ 12 
فرعـی از اراضـی حسـنی علیا پلاک 232 اصلی دهسـتان اربعـه واقع در 
خراسـان رضـوی بخش یک حـوزه ثبت ملـک تربت حیدریـه از مالکیت 
رسـمی متقاضـی محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
و مـاده 13 قانـون آئیـن نامـه مربوطـه این آگهـی در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا 
در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند 
بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این 
اداره ثبـت محـل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخذ نماینـد.  معترض باید  
ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محل نماید و گواهی دادخواسـت بـه اداره ثبت محل 
تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول به ارائـه حکم 
قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصل 
نگـردد یـا معتـرض، گواهی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت مـی نماید و 

صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/10. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/26

سیدامینموسویـرئیسثبتاسنادواملاکتربتحیدریه

511/6 - ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/20 و برابر 
رای شـماره  140160306006001877 هیـات اول موضـوع مـاده یک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبـت ملک تربـت حیدریه 
تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای  محسـن حسـن پـور 
عبـدل آبـادی فرزنـد هادی به شـماره شناسـنامه 8162 صـادره از تربت 
حیدریـه نسـبت به ششـدانگ یک باب سـاختمان به مسـاحت 145/40 
متـر مربـع ) یکصـد و چهـل و پنـج و چهـل صـدم مترمربع( قسـمتی از 

پلاکــ  6 فرعـی از اراضـی موسـی آبـاد پـلاک 2  اصلـی دهسـتان اربعه 
واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یـک حـوزه ثبت ملـک تربـت حیدریه 
مع الواسـطه از مالک رسـمی مهدی موسـوی خورشـبری محرز گردیده 
اسـت. لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 13  آئیـن نامه مربوطه 
ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه محلـی و 
کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشر تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای 
اعـلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی تا 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم 
و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت به دادگاه عمومـی محل نماید و 
گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبت محـل تحویل دهد کـه در این صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی 
کـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یـا معترض، گواهـی تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل را ارائه نکند اداره ثبـت مبادرت به 
صـدور سـند مالکیت مـی نماید و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه 

متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/10. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/26

سیدامینموسویـرئیسثبتاسنادواملاکتربتحیدریه

511/7 - ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/20 و برابر 
رای شـماره 140160306006001876 هیـات اول موضـوع مـاده یـک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبـت ملک تربـت حیدریه 
تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقای محمود اسـداله پور فرزند 
محمـد به شـماره شناسـنامه 21162 صـادره از تربت حیدریه نسـبت به 
ششـدانگ یـک باب سـاختمان بـه مسـاحت 65/25 متر مربع ) شـصت 
و پنـج وبیسـت و پنـج صدم مترمربع( قسـمتی از باقیمانـده پلاکـ  377  
اصلـی واقـع در خراسـان رضوی بخش یک شـهر حوزه ثبـت ملک تربت 
حیدریـه از مالکیت رسـمی متقاضی محرز گردیده اسـت. لـذا به موجب 
مـاده 3 قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی و مـاده 13 قانـون آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  
شـهرها منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده 
اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو مـاه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقـوع ملک تسـلیم و رسـید 
اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض 
مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل نمایـد و گواهی 
تقدیـم  دادخواسـت بـه اداره ثبت محـل تحویل دهد کـه در این صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی 
کـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یـا معترض، گواهـی تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل را ارائه نکند اداره ثبـت مبادرت به 
صـدور سـند مالکیت مـی نماید و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه 

متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/10. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/26

سیدامینموسویـرئیسثبتاسنادواملاکتربتحیدریه

 طی روزهــای اخیر نماینده نیشــابور در مجلس از طرح درخواســت 
نمایندگان برای تفکیک خراسان رضوی و ایجاد 2 استان جدید خبر داد. او 
در گفت وگو با یکی از رسانه ها به دیدار مجمع نمایندگان 3 استان خراسان 
رضوی، جنوبی و شمالی با رئیس جمهور اشاره و اعلام کرد که این دیدار 
اخیرا برگزار شده و در این جلسه چنین تقاضایی از سوی نمایندگان مطرح 

شده است.
موضوع تقســیم خراسان قدمتی حدودا 20 ســاله دارد،  قانون تقسیم 
استان خراســان به سه استان پس از چند سال بررسی، در جلسه علنی 
2۹ اردیبهشت 1383 در مجلس شورای اسلامی تصویب شد و ۹ خرداد 
1383 به تایید شورای نگهبان رسید.در نخستین طرح، تقسیم خراسان 
به سه استان جدید مطرح شد که مورد مخالفت قرار گرفت. طرح  بعدی، 
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کدام بهتر است، ورزش روزانه یا ورزش هفتگی؟
ایسنا/خراسان رضوی آیا باید هر روز کمی ورزش کنیم یا هفته ای یک  بار به میزان زیاد 
ورزش کنیم؟ این معضلی است که بسیاری از افراد مراقب سلامت با آن روبه رو هستند 

و تحقیقات جدید دانشگاه ادیت کوان استرالیا)ECU( به این سوال پاسخ می دهد.
به نقل از مدیکال نت، نتایج یک تحقیق جدید نشان می دهد که کمی فعالیت روزانه 
می تواند مفیدترین رویکرد حداقل برای افزایش قدرت عضلانی باشد. خوشبختانه نتایج 

نشان می دهد که مجبور نیستید هر روز انبوهی فعالیت انجام دهید.
این تحقیق که با همکاری دانشگاه نیگاتا و دانشگاه نیشی کیوشو در ژاپن انجام شد، 
شامل تمرین چهار هفته ای با ســه گروه از شرکت کنندگان بود که تمرین مقاومتی 
بازو را انجام می دادند و تغییرات قدرت عضلانی و ضخامت عضلات شــان اندازه گیری 

و مقایسه شد.
این تمرین شــامل »حداکثر انقباضات برونگرای ارادی عضله دوسر بازو« بود که روی 
دســتگاهی انجام می شــد که قدرت عضلانی را در هر انقباض عضلانی اندازه گیری 
می کرد. انقباض برونگرا زمانی اتفاق می افتد که طول عضله در حال افزایش باشد. این 

مورد شامل حرکتی مانند پایین آوردن یک دمبل سنگین در حلقه دوسر بازو است.
2 گروه 30 انقباض در هفته انجام دادند؛ یک گروه 6 انقباض در روز به  مدت پنج روز در 
هفته و گروه دیگر تمام 30 انقباض را در یک روز و یک بار در هفته انجام دادند. گروه 
ســوم هم فقط یک روز در هفته 6 انقباض انجام دادند. پس از چهار هفته گروهی که 
30 انقباض در یک روز انجام می دادند، هیچ افزایشی در قدرت عضلانی نشان ندادند؛ 

اگرچه ضخامت عضله)شاخص افزایش اندازه عضله( آنان 5.8 درصد افزایش یافت.
همچنین گروهی که یک بار در هفته 6 انقباض انجام می دادند، هیچ تغییری در قدرت 
عضلانی و ضخامت عضله نشان ندادند اما گروهی که 6 انقباض در روز به  مدت پنج روز 
در هفته انجام می داد، افزایش قابل  توجهی در قدرت و ضخامت عضلانی را تجربه کرد.  

کدام بهتر است، ورزش روزانه یا ورزش هفتگی؟
* تکرارنهمقدار

نکته مهم این است که افزایش قدرت عضلانی گروه 6 انقباض در روز به  مدت پنج روز 
در هفته مشابه گروه تحقیق قبلی بود که تنها یک انقباض برونگرا حداکثر سه ثانیه ای 

در پنج روز در هفته به  مدت چهار هفته انجام داد.
کن نوساکا، اســتاد ورزش و علوم ورزشی دانشگاه ادیت کوان، در خصوص نتایج این 
تحقیق گفت: این تحقیقات نشان می دهد ورزش کنترل شده به  طور منظم می تواند 

تاثیر واقعی بر قدرت افراد داشته باشد.
وی بیان کرد: اکثر مردم تصور می کنند باید یک جلسه طولانی تمرین مقاومتی برای 

افزایش قدرت عضلانی و زخامت آن را در باشگاه انجام دهند اما اینطور نیست.
نوساکا افزود: یافته های اولیه تحقیقات فعلی و در حال انجام نشان می دهد که می توان 

به نتایج مشابهی بدون نیاز به فشار تا حد ممکن به عضلات رسید.
استاد ورزش و علوم ورزشی دانشگاه ادیت کوان خاطرنشان کرد: ما در این تحقیق فقط 
از تمرین حلقه دوسر بازویی استفاده کردیم اما بر این باوریم که حداقل تا حدودی در 
مورد سایر عضلات نیز شرایط مشابه خواهد بود. قدرت عضلانی برای سلامتی ما مهم 
است. این کار می تواند به جلوگیری از کاهش توده عضلانی به دلیل افزایش سن کمک 
کند.کاهش توده عضلانی عامل بسیاری از بیماری های مزمن مانند بیماری های قلبی 
عروقی، دیابت نوع 2، برخی سرطان ها، زوال عقل و مشکلات اسکلتی عضلانی مانند 

پوکی استخوان است.
*استراحت

هنوز به  طور دقیق مشخص نیست که چرا بدن به تمرینات مقاومتی با انقباضات برونگرا 
در مقادیر کوچکتر به  جای بارهای بزرگتر با دفعات کمتر پاسخ می دهد.

نوساکا تاکید کرد: استراحت در یک رژیم ورزشی نیز مهم است. در این تحقیق گروه 6 
انقباض طی یک روز به  مدت پنج روز در هفته، 2 روز هم مرخصی داشت.

وی افزود: انطباق های عضلانی زمانی اتفاق می افتد که ما در حال استراحت هستیم؛ اگر 
کسی می توانست به  نحوی 24 ساعت در روز تمرین کند، هیچ بهبودی در وی حاصل 
نمی شد. ماهیچه ها برای بهبود قدرت و توده عضلانی خود به استراحت نیاز دارند. در 

مجموع به  نظر می رسد ماهیچه ها علاقه دارند بارها تحریک شوند.
اســتاد ورزش و علوم ورزشی دانشگاه ادیت کوان خاطرنشان کرد: اگر کسی نمی تواند 
برای مدتی ورزش کند، تلاش برای جبران آن با یک جلســه طولانی تر ارزشی ندارد. 
اگر کسی بیمار است و نمی تواند به  مدت یک هفته ورزش کند، بهتر است زمانی  که 

احساس بهتری دارد، فقط به روال معمول ورزش بازگردد.
* شفافسازیتوصیه

دستورالعمل های فعلی دولت استرالیا نشان می دهد بزرگسالان باید هر روز فعال باشند 
و 2.5 تا پنج ساعت فعالیت بدنی متوسط در هفته انجام دهند.

نوســاکا اظهار کرد: باید بر اهمیت تبدیل ورزش به یک فعالیت روزانه تاکید کرد. اگر 
فقط یک  بار در هفته به باشگاه می روید، چنین فعالیتی در مقایسه با انجام کمی ورزش 
روزانه در خانه موثر نیست. این تحقیق همراه با تحقیق قبلی ما اهمیت متراکم ساختن 
مقدار کمی ورزش در روزهای هفته را به  جای صرف ساعت ها برای ورزش یک  بار در 

هفته نشان می دهد.
وی افزود: ما باید بدانیم که هر انقباض عضلانی اهمیت دارد و این مهم است که شما 

چقدر آن را به  طور منظم انجام می دهید.

تماشاگران فوتبال؛ سرمایه هایی که احترام نمی بینند

در حسرت نشستن روی صندلی های کثیف!
به گزارش خبرگزاری فارس، تماشــاگران 
صاحبان اصلی باشگاه هستند! تماشاگران 
سرمایه فوتبال ما هســتند! بدون حضور 
تماشاگران فوتبال روح ندارد! این ها بخشی 
کوچکی  از جملاتی اســت که ســال ها 
در فوتبال ما از زبان مدیرعامل باشــگاه، 
مربی، بازیکن ، مدیران فدراسیون فوتبال، 
ســازمان لیگ و وزارت ورزش می شنویم. 
ساده ترین سوال این اســت که برای این 
سرمایه های بی بدیل فوتبال؛ باشگاه ها چه 
اقدام ارزشــمندی انجام داده اند؟ برای این 
تماشــاگرانی که به عقیده برخی بهترین 
تماشاگران دنیا هستند چه اقدام رفاهی و 

حداقلی در ورزشگاه ایجاد کرده ایم؟!
آیا در ورزشگاه  تماشاگران می توانند بدون 
دغدغــه صندلی   را ترک و  به ســرویس 
بهداشتی بروند؟! بدون اینکه نگران اشغال 
شدن جای  خود باشند، این در حالی است 
که طبق قانون صندلی خریداری شده تا 

پایان مسابقه متعلق به فردی است که پول 
داده، حتی اگر او به ورزشــگاه نیاید، باید  
آن صندلی تا پایان مسابقه خالی بماند اما 
این حرف بیشتر شبیه لطیفه ای تخیلی در 

فوتبال ایران به حساب می آید.
ســینا کلهر معاون فرهنگی وزیر ورزش  در 
نشســت بررســی علل و پیامدهای رفتاری 
هــواداران و ارائه راهکار جهت بهبود فرهنگ 
هــواداری در ورزش که روز گذشــته برگزار 
شده گفت:»یکی از ساده ترین امور فرهنگی 
و هواداری  داشــتن ورزشگاه و صندلی های 
تمیز اســت که متاسفانه این امر ساده انجام 
نمی شود! چهار ماه تمام این مساله ساده را 
پیگیری کردم ولی زمانی موفق هستم که این 
صندلی ها تمیز شــود. صرف گزارش نوشتن 
اقدام موثری نیست، حق تماشاگران است که 

صندلی های تمیز در اختیار داشته باشند.«
داشتن صندلی تمیز حداقل امکان رفاهی 
اســت که خواست تماشــاگر ما و حتی 

معاون وزیر ورزش اســت کــه این اتفاق 
هم در فوتبال ما رخ نمی دهد. سال هاست 
می گوییم بلیت فروشی الکترونیک شده و 
بســیاری از باشگاه ها مدعی اند که سامانه 
ای مجهــز و به روز در ایــن زمینه دارند. 
در برخی ورزشــگاه ها از جمله ورزشگاه 
آزادی گیت های بلیت فروشی نصب شده 
اما بارها دیده ایم که تماشاگرانی بلیت به 
دست پشت در ورزشگاه مانده اند اما افرادی 
بدون بلیت توانسته اند وارد ورزشگاه شوند! 
امکانات رفاهی و داشــتن ســرویس های 
بهداشتی و آبخوری های مناسب پیشکش.

سال هاست تماشــاگر ما برای حضور در 
جایگاه مناسب ورزشگاه  مجبور است 3تا 5 
ساعت زودتر از شروع مسابقه  در ورزشگاه 
حاضر شــود. بعد از این مدت  هم طبیعی 
است، تماشاگر کم طاقت و حساس شود 
و با اولین اتفاق ناخوشــایند برای تیمش 
مثل اشــتباه داوری برآشفته و خشمگین 

می شود. این ها فقط بخش بسیار کوچکی 
از مشکلات تماشــاگرانی است که در این 
21 دوره لیــگ برتر در ورزشــگاه حضور 
داشته اند.  حالا ماجرهای ورود به ورزشگاه، 
کمبود حمل و نقل عمومی، جای پارک، 
عبور از گیت ها و ... خودش قصه هزار و یک 
شب است. در حالیکه قیمت بلیت مسابقات 
هر سال گرا ن تر شده اما خبری از امکانات 

رفاهی مناسب تر در ورزشگاه نیست!
در چنین شــرایطی واقع می توان انتظار 
داشــت که بانوان هم در ورزشگاه حاضر 
شوند؟!سینا کلهر اتفاقا از آن معدود مدیران 
ورزشی است که پشت میز نشین نیست و 
مرد عمل و حضور در میدان اســت. او به 
همراه خانواده اش مســابقه ایران و عراق را 
هم در ورزشــگاه دیده و به خوبی می داند 
که  شــرایط تماشــاگران برای حضور در 
ورزشگاه ها چقدر سخت است. او می خواهد 
این شرایط برای هواداران تسهیل شود و به 

همین دلیل است که می گوید 4 ماه است 
فقط پیگیر ابتدایی ترین حق تماشاگران 
یعنی صندلی تمیز در ورزشــگاه هاست 
مطالبه ساده ای که هنوز به ثمر ننشسته 
آن هم در حالیکه برخی باشــگاه ها برای 
فصل گذشــته برای همان صندلی کثیف 
رقمــی در حدود 300 تا 500 هزار تومان 

از تماشاگران پول گرفته اند! 
در لیــگ برتر بیســت و دوم کــه هنوز 
تماشاگران نتوانسته اند در ورزشگاه ها حاضر 
شوند و هفته اول در سکوت مطلق سکوها 
برگزار شد و برای هفته دوم لیگ برتر هم 
هر دقیقه یک شایعه و یک حرف در محافل 
ورزشــی شنیده می شود  و یکی می گوید 
تماشاگران می توانند به ورزشگاه بیایند و 
دیگری آن را نفی می کند و تا لحظه نوشتن 
این گزارش مشخص نیست که تماشاگران 
اجازه نشستن روی همان صندلی کثیف 
هم و گران قیمت! را پیدا می کنند یا خیر؟

511/8 - ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی 
. نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/20 و 
برابـر رای شـماره 140160306006001716 هیـات اول موضوع 
مـاده یـک قانـون مذکور مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
تربـت حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای 
جـواد خادمـی تربتـی فرزنـد محمـد به شـماره شناسـنامه 3558 
صـادره از تربـت حیدریه نسـبت به ششـدانگ یک باب سـاختمان 
بـه مسـاحت 21/50 متـر مربـع ) بیسـت و یـک و پنجـاه صـدم 
مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ  33 فرعی از اراضی موسـی آباد پلاک 
2 اصلی دهسـتان اربعه واقع در خراسـان رضـوی بخش یک حوزه 
ثبت ملک تربت حیدریه خریداری از مالک رسـمی سـید حسـین 
کمالـی خیرآبـادی محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه موجب مـاده 3 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی و مـاده 13 آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه محلی و کثیرالانتشـار 
در  شـهرها منتشـر تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع بـه آرای اعلام 
شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی 
تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محل وقـوع ملک 
تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل 
تحویـل دهـد کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائه 
حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت 
قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض، گواهی تقدیـم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور 
سـند مالکیـت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه 

متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/10. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/26

سیدامینموسویـرئیسثبتاسنادواملاکتربت
حیدریه

511/9 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکبجستان

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامه قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
.نظـر بـه دسـتور مـواد 1و3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی 
واراضـی وسـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/20 
وبرابر رای شـماره 140160306020000166 مورخ 1401/4/2۹ 
هیـات اول موضـوع مـاده یک قانون مذکـور مسـتقر درواحد ثبتی 
حـوزه ثبـت ملک بجسـتان تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی 
خانـم عصمـت میرکیان بجسـتانی به شناسـنامه شـماره 307 کد 
ملـی 0055865811  صـادره  تهـران  فرزنـد غلامرضـا در سـه 
دانـگ مشـاع از ششـدانگ یکبـاب منـزل مسـکونی بـه مسـاحت 
222/33 مترمربـع تمامـت پـلاک ثبتـی 5172 فرعی مجزا شـده 
از 2152 فرعـی از یـک اصلـی  واقـع دربخـش دوگنابـاد حـوزه 
ثبـت ملـک بجسـتان بـه آدرس: بجسـتان، خیابـان امـام خمینی، 

میـدان ولیعصـر، کوچـه شـهدا  خریـداری از محـل مالکیـت ورثه 
آقای عباسـعلی پریشـان و خانم کبری اسـتادزاده ثبت شـده ذیل 
صفحـه 47۹ دفتـر امـلاک جلـد 14 محـرز گردیـده اسـت . لـذا 
بـه موجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی 
وسـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 آیین نامـه مربوطه 
ایـن آگهـی در نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه 
ومحلی /کثیرالانتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصاق تا 
درصورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه ارای اعلام شـده اعتراض داشـته 
باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی و درروسـتاها از تاریخ 
الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محل 
وقـوع ملـک تسـلیم ورسـید اخـذ نماینـد . معتـرض بایـد ظـرف 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت به 
اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه درایـن صـورت اقدامـات ثبت 
موکـول بـه ارائه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتیکه اعتراض 
در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض ، گواهی دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل ارائـه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به صدور 
سـند مالکیـت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه 

متضـرر به دادگاه نیسـت . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/10. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/26

مجیدطیبی-رئیسثبتاسنادواملاکبجستان

511/1۰ - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکبجستان

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد 
سـند رسـمی .نظـر بـه دسـتور مـواد 1و3 قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتی واراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
 140160306020000165 شـماره  رای  وبرابـر   13۹0/۹/20
مـورخ 1401/4/2۹ هیـات اول موضـوع مـاده یک قانـون مذکور 
مسـتقر درواحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک بجسـتان تصرفـات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم سـیمین میرکیان بجسـتانی 
بـه شناسـنامه شـماره 580 کـد ملـی  0050822187 صـادره 
تهـران  فرزنـد غلامرضا در سـه دانگ مشـاع از ششـدانگ یکباب 
منـزل مسـکونی بـه مسـاحت 222/33 مترمربـع تمامـت پـلاک 
ثبتـی 5172 فرعـی مجـزا شـده از 2152 فرعـی از یـک اصلـی  
واقـع دربخـش دوگنابـاد حـوزه ثبـت ملک بجسـتان بـه آدرس: 
بجسـتان، خیابـان امـام خمینـی، میـدان ولیعصـر، کوچه شـهدا  
خریـداری از محـل مالکیت ورثه آقای عباسـعلی پریشـان و خانم 
کبـری اسـتاد زاده ثبـت شـده ذیـل صفحـه 47۹ دفتـر امـلاک 
جلـد 14 محـرز گردیـده اسـت . لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی وسـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی و مـاده 13 آییـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در نوبـت به 
فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه ومحلـی /کثیرالانتشـار در 
شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصـاق تـا درصورتیکه اشـخاص 
ذینفـع بـه ارای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی و درروسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محل وقوع ملک تسـلیم 
ورسـید اخـذ نماینـد . معتـرض بایـد ظـرف یـک مـاه از تاریـخ 
دادگاه  بـه  دادخواسـت  تقدیـم  بـه  مبـادرت  اعتـراض  تسـلیم 
عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت 

محـل تحویـل دهـد کـه درایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول 
بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در 
مهلـت قانونـی واصل نگـردد یا معتـرض ، گواهی دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور 
سـند مالکیـت می نمایـد و صدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه 

متضـرر بـه دادگاه نیسـت . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/10. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/26

مجیدطیبی-رئیسثبتاسنادواملاکبجستان

511/11 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکبجستان

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 13  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد 
سـند رسـمی .نظـر بـه دسـتور مـواد 1و3 قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی واراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
 140160306020000164 شـماره  رای  وبرابـر   13۹0/۹/20
مـورخ 1401/4/2۹ هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور 
مسـتقر درواحـد ثبتی حوزه ثبت ملک بجسـتان تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی  آقـای حسـین امینـی به شناسـنامه شـماره 
2257 کـد ملـی 562۹71۹76۹  صـادره یونسـی  فرزنـد عبـاس  
مترمربـع  بـه مسـاحت 32820  بـاغ   قطعـه  یـک  درششـدانگ 
قسـمتی از پـلاک ثبتـی 7 فرعـی از 383  اصلـی  واقـع دربخـش 
شهرسـتان  آدرس:  بـه  بجسـتان   ملـک  ثبـت  حـوزه  دوگنابـاد 
بـه عمرانـی،  یونسـی  یونسـی، حاشـیه جـاده  بجسـتان، بخـش 
 ۹016 مقـدار  کـه  متقاضـی  مالکیـت  محـل  از  نخکـوه  اراضـی 
مترمربـع  آن از محـل سـند مشـاعی متقاضـی بـه میـزان چهـل 
هـزار سـهم مشـاع  از یـک میلیـون  سـهم ششـدانگ بـه شناسـه 
 13۹۹20306020000777 الکترونیکـی  امـلاک  دفتـر  ثبـت 
و مقـدار 23804 مترمربـع  آن از محـل سـند مشـاعی متقاضـی 
بـه میـزان بیسـت و سـه هـزار و هشـتصد و چهـار سـهم مشـاع 
از یـک میلیـون سـهم ششـدانگ بـه شناسـه ثبـت دفتـر امـلاک 
الکترونیکـی 140120306020000165 محـرز گردیـده اسـت . 
لـذا بـه موجب مـاده 3 قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی 
وسـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 آیین نامـه مربوطه 
ایـن آگهـی در نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه 
ومحلی /کثیرالانتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصاق تا 
درصورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه ارای اعلام شـده اعتراض داشـته 
باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی و درروسـتاها از تاریخ 
الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محل 
وقـوع ملک تسـلیم ورسـید اخذ نماینـد . معترض بایـد ظرف یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیم دادخواسـت به اداره 
ثبـت محـل تحویل دهد کـه دراین صـورت اقدامات ثبـت موکول 
بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در 
مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض ، گواهی دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور 
سـند مالکیـت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه 

متضـرر بـه دادگاه نیسـت . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/10. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/5/26

مجیدطیبی-رئیسثبتاسنادواملاکبجستان

 ابهام در شرایط درآمدی پرسپولیس!
اختلاف باشگاه پرسپولیس و کارگزارش باعث 
شده شرایط درآمدی این باشگاه در هاله ای از 

ابهام قرار بگیرد.
به گزارش ایســنا، باشگاه پرسپولیس در دوره 
مدیریت صدری قراردادی با یک شــرکت به 
عنوان کارگزار به امضا رساند که با استفاده از 
فضای تبلیغاتی خود بتواند منابع مالی خوبی را 

برای باشگاه فراهم کند. در آن مقطع صدری ادعا کرد که کف درآمدی این قرارداد 330 
میلیارد تومان است که شامل تبلیغات روی پیراهن و تبلیغات محیطی بازی های خانگی 
می شود. همکاری کارگزار و پرسپولیس تا پایان لیگ بیست ویکم خوب پیش رفت اما 
بروز اختلافاتی باعث شده که حالا زمزمه هایی مبنی بر پایان این همکاری مطرح شود.

بر اساس اطلاعاتی که منابع مطلع در باشگاه پرسپولیس در اختیار ایسنا قرار داده اند، 
یکی از مسائل مورد اختلاف پرســپولیس و کارگزارش، نبود کف قرارداد است. یعنی 
کارگزار متعهد به پرداخت مبلغ مشخصی به عنوان حداقل درآمد نیست. از طرف دیگر 
نبود جدول زمانی پرداخت پول در قرارداد، دومین موضوع اختلاف دو طرف است. در 
این میان کارگزار هم ادعاهایی دارد که می گوید وقتی پرسپولیس تحت قرارداد کارگزار 
اســت، نباید فردی به نمایندگی باشــگاه به صورت مستقل با برندهای مختلف برای 

اسپانسری مذاکره کند.
در همین رابطه ایسنا کسب اطلاع کرده که حدود 40 روز قبل باشگاه پرسپولیس در 
نامه ای به کارگزار خود، از این شرکت خواسته که از انعقاد قرارداد با برندهای مختلف 
برای اسپانســری خــودداری کند و تمام فعالیت های خــود در این زمینه را به حالت 
تعلیق در بیاورد. مدیران پرسپولیس در حالی این تصمیم را گرفته اند که کارگزار فعلی 
پرسپولیس برای دو فصل دیگر با این باشگاه قرارداد دارد و مدیران پرسپولیس با وجود 
ارسال این نامه که نشان دهنده نبود تمایل برای ادامه همکاری است، هیچ تصمیمی 
رســمی برای فسخ قرارداد نگرفته اند و هیچ نامه فســخی به کارگزار ارسال نکرده اند. 
کارگزار باشگاه پرسپولیس که  از آذر 1400 همکاری خود را با پرسپولیس آغاز کرده، 

تا پایان فصل فقط 130 میلیارد تومان به این باشگاه پرداختی داشته است.
همین بلاتکلیفی عجیب باعث شد پرسپولیس در هفته نخست لیگ برتر برابر ذوب آهن 
بدون هیچ اسپانســری وارد زمین شود و حالا هم که به دیدار برابر فولاد در ورزشگاه 
آزادی نزدیک می شویم، مشخص نیست که آیا پرسپولیس می تواند درآمدی از تبلیغات 

محیطی داشته باشد یا خیر؟!
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

تهیه اطلس سلامت حوزه های آبخیز در دستور کار محققان

محققان دانشگاه تربیت مدرس بر اســاس داده های ماهواره ای 
اقدام به بررســی برخی از حوزه های آبخیز کشور کردند و نتایج 
ایــن مطالعات نشــان داد که هر جا که ردپای دخالت انســان 
قوی تر باشد، در شــرایط بدتری قرار دارد و تاکید دارند که هر 
چه مداخلات انســان در حوضه های آبریز بیشتر باشد، شرایط، 
متزلزل تر خواهد شــد؛ از این رو وارد شــدن هــر گونه عامل 
»ماشه ای« همانند تغییر اقلیم می تواند حوضه آبریز را در شرایط 

نامناسب و تخریبی قرار دهد.
به گزارش ایسنا، امروزه با افزایش روزافزون جمعیت کره زمین 
و محدودیت منابع موجود جهت تامین نیازهای گوناگون آنها، 
کاربرد داده ها و اطلاعات به دســت آمــده از طریق ماهواره ها 
مانند تصاویر ماهواره ای و پردازش آنها با استفاده از نرم افزارها و 
سیستم های پردازش اطلاعات، نقش مهمی در مدیریت بهینه و 

پایدار منابع محدود سرزمین دارد.
سیســتم های ســنجش از دور ماهواره ای با توجه به ویژگی های 
منحصر بفردی چون تامین دید وسیع و یکپارچه از منطقه، استفاده 
از گستره طیف الکترومغناطیسی جهت ثبت خصوصیت پدیده ها، 
در سطح جهان کاربردهای زیادی پیدا کرده است، به گونه ای که 
ماهواره ها امروزه تبدیل به ابزاری مناســب برای  ارزیابی و پایش، 
کنترل و مدیریت پایدار محیط زیست و منابع سرزمینی چون آب 
و خاک، هوا، جنگل، محصولات کشاورزی و مراتع شده اند.محققان 
کشــور نیز با استفاده از سیستم های دورسنجی و ماهواره ها اقدام 
به مطالعات حوزه های آبخیز کشور کردند که نتایج به دست آمده 
نشــان داد که دخالت انسان قبل از هر عامل دیگر موجب شده تا 

حوضه های آبریز کشور در وضعیت مطلوبی نباشند.
دکتر ســید حمیدرضا صادقی، استاد دانشــگاه تربیت مدرس در 
گفت وگو با ایســنا، زمینه تخصصی و تحقیقاتی خود را در منابعی 
طبیعی، آبخیزداری عنوان کرد و افزود: ما در این مطالعات با توجه 
به مشــکلات حاکم بر حوزه آبخیز کشــور، این حوزه ها را از لحاظ 

تخریب هایی که در محیط زیست کشور رخ می دهد، احصا کردیم و 
متناسب با این چالش ها، دانش فنی را توسعه دادیم تا بتواند در بخش 
اجرا کاربردی شــود.وی نمونه  این مطالعات را تهیه اطلس سلامت 
حوزه های آبخیز کشور عنوان کرد و ادامه داد: در این پروژه، وضعیت 
کنونی حوزه های آبخیز برخی از اســتان های کشور را مورد مطالعه 

قرار دادیم و در این اطلس اعلام کردیم در چه وضعیتی قرار دارند.
صادقی توزیع زمانی و مکانی حوضه های آبریز، علت های تعیین 
کننده وضعیت سلامت حوزه های آبخیز و ارائه راه حل های بهبود 
وضعیت حوزه های آبخیز این استان ها را از دیگر موضوعات مورد 
مطالعه در این پروژه نام برد و خاطر نشان کرد: این مطالعه کل 
حوزه های آبخیزداری کشــور را شــامل نمی شود و این یکی از 

خلاهای این مطالعات به شمار می رود.
عضو هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس افزود: علی رغم آنکه این 
طرح یک نقشه بنیادین و اساسی برای مدیریت جامع آبخیزداری 
کشــور به شمار می رود، هنوز اطلس ملی سلامت آبخیز کشور 
تهیه نشده، در حالی که این اطلس می تواند به عنوان یک ابزار 

جامع برای مدیریت منابع آبخیز کشور مورد استفاده قرار گیرد.
وی اضافه کرد: برای اســتان هایی که این مطالعات انجام شده 
است، دامنه سلامت آنها از شرایط بد تا سلامت خوب بوده است. 
هر جایی که از وضعیت سلامت بدتری برخوردار هستند، شرایط 

نامساعدی را نشان می دهد.
صادقی خاطر نشان کرد: بخش عمده ای از دلایل عدم سلامت 
حوزه های آبخیز کشور عوامل انسانی بوده است و اگر قادر باشیم 
عامل مداخلات انســانی را تحت مدیریت قرار دهیم، می توانیم 

سلامت حوزه های آبخیز کشور را ارتقا دهیم.
به گفته  وی در صورت ارتقای سلامت حوزه آبخیز، کشور قادر 
خواهد بود که خدمات بهتری را از این حوزه ها دریافت کند و این 
امر به معنای سلامت بالاتر جامعه انسانی و در نهایت امنیت ملی 

و کشور خواهد بود.

خوراکی که شما را از پارکینسون 
در امان نگه می دارد

نتایج یک مطالعه جدید که در یک مجله معتبر بین المللی 
منتشر شده نشان می دهد، برخی از مکمل های غذایی حاوی 
موادی هستند که می توانند درپیشگیری از ابتلا به بیماری 

پارکینسون موثر باشند.
به گزارش خبرنگار گروه علم و پیشــرفت خبرگزاری فارس 
به نقل از نیواطلس، نتایج یک بررســی جدید منتشر شده 
در ژورنــال »JAMA Neurology« گــزارش کــرده 
که برخــی از مکمل های غذایی می توانند حاوی ســطوح 
فوق العاده بالایی از مولکولی به نام لوودوپا باشند که اغلب در 
درمان های دارویی بیماری پارکینسون استفاده می شود. این 
تحقیق نشان داد که حجم لوودوپا در برخی مکمل ها به طور 
چشمگیری بالاتر از آنچه معمولاً در فرمولاسیون های دارویی 

تجویز می شود بالاتر است.
بیماری پارکینســون نوعی اختلال مغزی است که منجر به 
لرزش، سفتی عضلات، مشکل در راه رفتن، تعادل و هماهنگی 
می شــود. نزدیک به یک میلیون نفر در دنیا به این بیماری 
مبتلا هستند. علائم پارکینسون معمولاً به تدریج شروع می  
شــود و با گذر زمان پیشــرفت می  کند. با پیشرفت بیماری، 
ممکن اســت افراد در راه رفتن و صحبت کردن با مشــکل 
مواجه شــوند. همچنین ممکن اســت دچار تغییرات ذهنی 
و رفتاری، مشــکلات خواب، افســردگی، مشکلات حافظه و 
خستگی شوند. علت اصلی شناخته شده بیماری پارکینسون، 
عوامل وراثتی و جهش در یک ســری ژن  های خاص گزارش 
شــده که در آن نوع خاصی از سلول های دستگاه عصبی از 
بین می  روند که سبب کاهش سطح ماده ای به نام دوپامین 
در بدن می شــود و در نتیجه فرد ازانجام فعالیت  های عادی 
روزانه ناتوان می شود.لوودوپا، با نام مستعار l-DOPA، یک 
اسید آمینه است که به عنوان یک پیش ساز طبیعی برای انواع 
انتقال دهنده های عصبی مختلف از جمله دوپامین عمل می 
کند. یکی از مهیج ترین اکتشافات پزشکی قرن بیستم این بود 
که لوودوپا می تواند به بهبود علائم حرکتی بیماران مبتلا به 
پارکینسون کمک کند.در زمینه بیماری پارکینسون، لوودوپا 
با آنزیم دیگری به نام کاربیدوپا ترکیب می شود. این ترکیب 
جدید از مولکول ها توانایی لوودوپا را برای عبور از سد خونی 
مغزی بهبود می بخشد و برخی از عوارض جانبی سیستمیک 
ناخوشــایند را که می تواند همراه با مصرف لوودوپا بروز کند، 
کاهش می دهد.لوودوپا به عنوان یک اسید آمینه طبیعی، در 
تعدادی از گیاهان نیز یافت می شــود. یکی از منابع بســیار 
قوی لوبیای مخملی اســت. این دانه هــا می تواند حاوی 3 تا 
6 درصد لوودوپا باشــند، بنابراین اغلب به عنوان یک مکمل 

غذایی طبیعی تقویت کننده دوپامین فروخته می شوند.

خبر

فناوری

نجوم

در اکثر پهپادها، محموله باید در کانتینرهای 
مخصوص بسته بندی شده یا در یک محفظه 
تعیین شــده قرار گیرد. اما یک پهپاد جدید 
می تواند تقریباً هر بسته ای را با وزن حداکثر 

10 کیلوگرم حمل کند.
به گزارش خبرنــگار گروه علم 
و پیشــرفت خبرگزاری فارس، 
بســته های  که  پهپاد جدیدی 
حجیم را بدون نیاز به استفاده از 
 RDS2 ،محفظه حمل می کند
نام دارد و توســط یک استارت 
آپ مســتقر در لس آنجلس به 
نام A2Z Drone Delivery تولید شده 

است.
نمونه قبلی این پهپاد به نام RDS1 دارای 
یک قرقره موتوری مجهز به ســیم بکسل 
جمع شــونده است که در قسمت زیرین آن 
یک کنترل از راه دور نصب شــده است. در 
انتهای ســیم مذکور یک کیســه پارچه ای 

الاســتیک قرار دارد که می تواند محموله ای 
بــا وزن حداکثر 2 کیلوگرم را در خود جای 
دهد.هنگامی که پهپاد به مقصد می رســد، 
همچنان در ارتفاع 46 متری معلق می ماند. 
سپس ترمز روی قرقره، خود را رها می کند 
و به کیسه محموله اجازه می دهد آزادانه در 
هوا به پایین بیفتد. با این حال، اندکی قبل 
از اینکه کیسه به زمین برسد، ترمز قرقره به 
آرامی مجدداً فشــار داده می شود و سرعت 

فرود محموله را کاهش می دهد.
این قابلیت با نصب حســگر لیزری لیدار بر 
روی پهپاد امکان پذیر شــده است که دقیقاً 
فاصله آن از زمیــن را اندازه گیری می کند. 
این سیستم از مشتریان در برابر سر و صدا 
و خطرات بالقــوه یک پهپاد معلق حفاظت 
می کند و به مانور مناســب پهپاد در مسیر 
خــود در اطراف موانعی مانند شــاخه های 
درخت و خطوط بــرق کمک می کند تا از 

اتلاف وقت و انرژی باتری جلوگیری شود.

روســیه اطلاعات تازه ای از ایستگاه فضایی 
اختصاصی خود منتشــر کرده اســت. این 
کشور پس از آغاز جنگ در اوکراین حضور 
در ایستگاه فضایی بین المللی را متوقف کرده 

است.
به گزارش خبرنگار گروه علم و پیشــرفت 
خبرگزاری فارس به نقل از انگجت، بر اساس 
تصاویری که از ایستگاه فضایی بین المللی 
روسیه موسوم به روسکوسموس 
 ROSS و با نــام اختصــاری
منتشر شده،  این ایستگاه قادر 
اســت نیازهای روس هــا را تا 

آینده نزدیک تامین کند.
تاسیسات این ایستگاه در مدار 
زمیــن در دو مرحله راه اندازی 
می شود که در مرحله اول متشکل از چهار 
ماژول اســت و با افزوده شدن یک پلت فرم 
خدماتی به شــش ماژول گسترش می یابد. 
قرار اســت چهار فضانورد به طور چرخشی 
در این ایستگاه فضایی حضور یابند و نظارت 

بهتری بر زمین در مقایســه با آنچه روسیه 
امروز از طریق ایســتگاه فضایی بین المللی 

دریافت می کند، داشته باشند.
روسیه تاریخ دقیق نصب و راه اندازی بخش 
های مختلف ایســتگاه فضایی خود را اعلام 
نکرده و رســانه های دولتی تنها اعلام کرده 
اند که فاز اول آن بین ســال  های 2025 تا 
2030 و فاز دوم بین ســال  های 2030 تا 

2035 راه اندازی می شود.
روســیه در ماه ژوئیه خروج خود از ایستگاه 
فضایی بیــن المللی را در واکنش به تحریم 
های غرب و ســایر اقدامــات خصمانه پس 
از حمله روســیه به اوکراین اعلام کرد. اگر 
این روند کماکان ادامه یابد، دو دهه حضور 
مشترک و دائمی آمریکا و روسیه در ایستگاه 
مذکور پایان خواهد یافت. روسیه می گوید 
تا پایان ســال 2024 به تعهدات خود عمل 
خواهــد کرد و حتی قراردادی برای تعویض 
صندلی های این ایســتگاه با ایالات متحده 

دارد که آن را عملیاتی می کند.
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